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Από το υπ’ αριθ. 24/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 778/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Απόρριψη αιτήματος δημοτικών συμβούλων Χ. 
Ουσουλτζόγλου κ.λ.π. για ανάκληση των αριθ. 
681 & 682/2005 αποφάσεων Δημοτικού 
Συμβουλίου. 

 
       Σήμερα 12 Δεκεμβρίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 8-12-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ε. Γουναράς Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Γ.  Ορφανίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ι. Ακριβόπουλος   Πάρεδροι 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 

10. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
11. Γ. Τροχόπουλος    
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξη συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. 
Γαβρίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 771/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Α. Παπαστεργίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 772/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Παπαστεργίου. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 775/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Φουρνιάδης, Κ. Πουλασουχίδης. 

15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 776/2005 απόφασης 

προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος και αποχώρησε ο κ. Ι. 
Κουρουζίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 777/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Φουρνιάδης, Γ. Τροχόπουλος, Ι. 
Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 778/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 779/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου, Ι. 
Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος, Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Α. Τσιάρας 
29. Η. Σοφιανίδης 

 
 
 



 
 

  Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 28-11-2005 αίτηση των δημοτικών συμβούλων 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδη, Μ. Γαβρίδη, Δ. Δάσκαλου,  Α. 
Δελαβερίδη, Γ. Μιχαηλίδη, Σ. Μηλιόπουλου, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδη, Α. 
Τσιάρα, Η. Σοφιανίδη προς τον Πρόεδρο του Δημοτικού Συμβουλίου, που έχει ως εξής: 
Παρακαλούμε στην συνεδρίαση της Δευτέρας (12-12-05) να συμπεριλάβετε στα 
τακτικά θέματα της ημερήσιας διάταξης την «Ανάκληση των αποφάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου της 7ης Νοεμβρίου 2005 που αφορούν την παραχώρηση δύο 
τεμαχίων στον Τριπόταμο (4ο & 6ο ημερήσ. διάτ. 7-11-05)». 
        Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος: Παρακαλώ κα Ουσουλτόγλου να αναπτύξετε το θέμα, ως εισηγήτρια. 

Ουσουλτζόγλου: Σήμερα έχουμε να κουβεντιάσουμε  για τρίτη φορά ένα 
θέμα, το οποίο με λίγη καλή διάθεση θα είχε αντιμετωπισθεί και θα είχε λυθεί προ 
πολλού. Ηρθα με αίτημα  11 δημ. συμβούλων,  όπως έχουμε το δικαίωμα και όπως 
οφείλουμε να κάνουμε μετά τα όσα δημιουργήθηκαν, θέμα το οποίο δημιούργησε στο 
παρελθόν ιδιαίτερες εντάσεις. Ένα θέμα, που όπως είπα, με καλή διάθεση και με 
διαλλακτικότητα που είχατε υποχρέωση να επιδείξετε, θα είχε λυθεί. Η ευθύνη 
λοιπόν για τις εξελίξεις, δυστυχώς, εξ ολοκλήρου βαρύνει την παρούσα δημοτική 
αρχή. Το ζήτημα είναι γνωστό και δεν θα αναφερθώ σε πράγματα που δυστυχώς 
βιώσαμε μέσα σε αυτήν την αίθουσα. Δεν έπρεπε να φθάσουν τα πράγματα εδώ. 
Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι για εμάς όλοι οι πολίτες έχουν τα ίδια δικαιώματα  και τις 
ίδιες υποχρεώσεις και δεν θέλουμε λοιπόν να χωρίζονται με χρώματα και δεν θέλουμε 
να χωρίζονται σε ημέτερους και έτερους. Θα επαναλάβω κάτι που μάταια 
προσπάθησα στις δύο προηγούμενες  συνεδριάσεις να πω με τον ένα ή με τον άλλο 
τρόπο. Το ζήτημα αυτό έχει δύο σκέλη. Το ένα σκέλος είναι το πολιτικό και το άλλο 
είναι η νομική  διαδικαστική του διάσταση  που ίσως στη συνέχεια τη συμπληρώσει ο 
κ. Πουλασουχίδης. Γι’ αυτά, και όχι μόνο, ζητήσαμε την ανάκληση της απόφασης 
του δημ. συμβουλίου. Το ζήτημα των καταπατήσεων είναι γενικότερο πολιτικό 
ζήτημα και τεράστιο και βέβαια δεν θα το ανοίξω εγώ τώρα. Και όταν υπάρχουν οι 
προϋποθέσεις του 1080/80 γίνονται οι παραχωρήσεις. Οι λόγοι αυτοί είναι πολλοί 
αυτοί που ισχυρίζονται  ότι δεν συντρέχουν. Και την άποψη της Δ/νσης Γεωργίας. 
Στο νέο νόμο στο άρθρο 1 που αναφέρεται στα χωράφια, και βέβαια ο νόμος υποθέτω 
ότι δεν επιβραβεύει  την καταπάτηση αλλά ευνοεί τους ενδεείς, αν δεν κάνω λάθος 
και γι αυτό η προϋπόθεση είναι η συστηματικότατη καλλιέργεια, η οποία θα πρέπει 
να αποδεικνύεται με διάφορους τρόπους. Σύμφωνα λοιπόν με απόψεις ισχυρές, δεν 
αποδεικνύεται η συστηματική καλλιέργεια και δεν έχουμε  χρησικτησία, δεν έχουμε 
κατοχή εκ κληρονομίας. Επίσης σύμφωνα με το πνεύμα του νόμου  που ορίζει ότι τα  
μόνα περιουσιακά στοιχεία πρέπει να είναι αυτά, δηλ. αφορά ενδεείς που το είπα και 
προηγουμένως. Θέλω να σταθώ στο γεγονός ότι το τοπικό συμβούλιο στην πρώτη 
του απόφαση, γιατί ειπώθηκε  ότι έγινε στροφή 300ο, λέει το εξής: «Να παραχωρηθεί 
εφόσον πληρούνται οι προϋποθέσεις». Η δεύτερη απόφαση βέβαια είναι η ομόφωνη 
απόφαση, η οποία  ζητάει την ανάκληση και αφού εδώ εμείς ευλαβικά δεχόμαστε  τις 
αποφάσεις των τοπικών συμβουλίων, γιατί λοιπόν την παραβλέπετε αυτήν την 
απόφαση; Βέβαια για μένα πιο ουσιαστικό είναι το πολιτικό κομμάτι, γιατί για πρώτη 
φορά στα τρία χρόνια που είμαστε μέσα σε αυτήν την αίθουσα με την παρούσα 
σύνθεση, γίναμε όλοι μάρτυρες γεγονότος ότι έχει ξεσηκωθεί  για κάποιο λόγο ένα 
ολόκληρο χωριό και έχει διχαστεί ένα ολόκληρο χωριό. Είχαμε λοιπόν απόφαση 
τοπικού συμβουλίου, δύο αποφάσεις τις οποίες ανέφερε, είχαμε τη συγκρότηση μιας 
επιτροπής ιδιαίτερα αντιπροσωπευτικής, πρωτοφανές και αυτό για τα δεδομένα, πέντε 
προέδρους παλιούς δηλ. μία μεγάλη ιστορική συνέχεια, και τι κάνατε εσείς; Αντί να 
ανοίξετε το δρόμο του διαλόγου, να καθίσετε και με τις δύο πλευρές, να καθίσετε με 
το χωριό να συζητήσετε να τα δείτε τα πράγματα διαλλακτικά; Τι κάνατε; 



Αρνηθήκατε την αναβολή και θέλετε το τετελεσμένο λόγω της ημερομηνίας 
προφανώς της 10ης Δεκεμβρίου. Αρνηθήκατε να ακούσετε τους κατοίκους που, μέσω 
της 5μελούς επιτροπής των προέδρων, σας ζήτησαν με επιστολή συγκεκριμένα 
πράγματα. Αρνηθήκατε να φέρετε ως θέμα του Δ.Σ. την απόφαση του τοπικού 
συμβουλίου και οξύνατε τα πνεύματα, δημιουργήσατε αυτή την κατάσταση που 
κανέναν δεν ευχαριστεί, όλοι είναι γνωστοί και φίλοι, όλοι είναι συμπολίτες και τα 
φέρατε τα πράγματα εδώ, και μάλιστα το χειρότερο που κάνατε, και σας το 
καταλογίζω, είναι ότι βγάζετε την ουρά σας απ’ έξω. Εχετε εδώ απάντηση , με την 
οποία τα ρίχνετε όλα στους δημοτικούς σας συμβούλους  και λέτε επί λέξει 
«ελήφθησαν όμως αποφάσεις του Δ.Σ. και όχι του Δημάρχου. Θα γνωρίζετε ασφαλώς 
πως ο Δήμαρχος δεν είναι μέλος του  Δ.Σ. και δεν έχει  δικαίωμα ψήφου στις 
συνεδριάσεις». Φταίνε αυτοί οι κύριοι αγαπητέ Τριπόταμε λέτε. Δεν φταίω εγώ. Από 
πότε  ένας Δήμαρχος δεν αναλαμβάνει την πολιτική ευθύνη των  πράξεών του; Εδώ 
λοιπόν βρίσκονται και οι τεράστιες πολιτικές σας ευθύνες και η στάση σας 
πραγματικά κρίνεται ακατανόητη, ακατανόητη γιατί υποτίθεται ότι ο δικός σας ο 
ρόλος έπρεπε να είναι ρόλος ενωτικός, η στάση σας έπρεπε να είναι δημοκρατική  και 
η όποια απόφαση θα έπρεπε να είναι δίκαιη. Φέρετε ακέραιη την ευθύνη για την 
έκρυθμη κατάσταση που δημιουργήθηκε και λυπάμαι. Θα ήθελα να αναφερθώ στο 
ιστορικό της υπόθεσης αλλά δεν θα το κάνω τώρα, μάλιστα θα ζητήσω συγνώμη  από 
όλους τους ανθρώπους που μένανε όρθιοι τόση ώρα και η διαδικασία έφερε έτσι τα 
πράγματα και τα δικά σας 8 έκτακτα θέματα έφεραν έτσι τα πράγματα  που υπήρξε 
κωλυσιεργία και μάλιστα ήθελα να προτείνω εάν κάποιοι έχουνε πρόβλημα 
ορθοστασίας να καθίσουν και στις καρέκλες που μας περισσεύουν εδώ. Πού 
εστιάζονται οι ενστάσεις κ. πρόεδρε: Υπάρχει ο ισχυρισμός πως ό,τι 
δενδροφυτεύθηκε είναι μετά από το ΄72, η αξία της έκτασης έχει αλλάξει, το τίμημα  
σε περίπτωση εκποίησης πρέπει να είναι ιδιαιτέρως υψηλό ως εκτός σχεδίου και 
εντός ζώνης με σημαντική οικοπεδική αξία και, δυστυχώς ή ευτυχώς όπως είπα και 
πριν, δεν ισχύει η καταπάτηση εκ κληρονομίας. Επίσης άλλα ζητήματα που δεν 
απαντήθηκαν  γιατί ήρθαν επιλεκτικά οι αιτήσεις  και ρωτάμε επανειλημμένα πόσες 
αιτήσεις κατατέθηκαν και δεν μας έχετε απαντήσει. Έγινε αυτοψία από την επιτροπή 
τεχνικών θεμάτων; Εχουμε αποτέλεσμα της αυτοψίας της Δ/νσης Γεωργίας; Και πώς 
θα ορισθεί το τίμημα; Καλλιεργούνται από χρόνια οι εκτάσεις; Υπήρχαν  δηλ. οι 
προϋποθέσεις; Αυτά είναι ερωτήματα που δεν απαντήθηκαν. Οι κάτοικοι 
ισχυρίζονται πως όχι. Θα πρέπει επιτέλους να δοθούν κάποιες απαντήσεις και να μην 
υπάρχει αυτή η ένταση στην ατμόσφαιρα. Θα πρέπει το θέμα του Τριποτάμου να 
λυθεί. Αυτά είναι μερικά από τα ερωτήματα που μένουν αναπάντητα. Έχουμε να 
κάνουμε με μία προνομιακή έκταση πρέπει να δοθείς το θέμα η αξία που του πρέπει 
και πραγματικά αφήστε τα πείσματα  και δεχθείτε την ανάκληση και δεχθείτε και την 
απόφαση του τοπικού συμβουλίου  όπως πάντοτε γίνεται μέσα σε αυτήν την αίθουσα.  
 Πρόεδρος: Πριν δώσω το λόγο στον κ. Δήμαρχο υπάρχει εκπρόσωπος των 5 
Κοινοταρχών ο οποίος θέλει να πάρει το λόγο και να τοποθετηθεί;  Μου ζήτησε το 
λόγο ο δικηγόρος ο κ. Γκαλίτσιος, ο οποίος εκπροσωπεί  2 συμπολίτες, στους οποίους 
παραχωρήσαμε τα αγροτεμάχια. Εάν θέλει κάποιος από τους 5 προέδρους να 
τοποθετηθεί, θα τοποθετηθεί σ’ αυτό το στάδιο, θα τοποθετηθεί μετά ο κ. Γκαλίτσιος 
για την κ. Ιακωβίδου και τον κ. Μιχαηλίδη και θα συνεχίσουμε με την διαδικασία 
ερωτήσεων και τοποθετήσεων των δημ. συμβούλων. Προηγουμένως όμως θα δώσω 
τον λόγο στον Βουλευτή Ν. Ημαθίας, κ. Αναστάσιο Σιδηρόπουλο, ο οποίος 
παρευρίσκεται στη σημερινή συνεδρίαση και επιθυμεί να παρέμβει. 
 Αναστάσιος Σιδηρόπουλος (Βουλευτής ΠΑΣΟΚ Ν. Ημαθίας): Ειλικρινά θα 
περίμενα από τον Δήμαρχο ενδεχόμενα να πάρει μία θέση και μετά να κάνω μία 
παρέμβαση, αλλά μια και μου δώσατε το λόγο, πρώτα να σας ευχαριστήσω για την 
φιλοξενία και τη δυνατότητα που μου δίνετε  αυτής της παρέμβασης. Γενικότερα με 
ενδιαφέρει να παρευρίσκομαι στο Δ.Σ., μια και έχει ενδιαφέροντα θέματα κάθε φορά 
να ασχοληθεί, αλλά σίγουρα η σημερινή μέρα  έχει ένα τελείως διαφορετικό στοιχείο 



και χαρακτηριστικό και εγώ δεν το κρύβω ότι παρευρίσκομαι γι’ αυτό το 
συγκεκριμένο λόγο. Σας λέω λοιπόν ότι πριν ελάχιστες μέρες δέχθηκα μία επίσκεψη 
στο γραφείο μου  πέντε πρώην Κοινοταρχών του Δ.Δ. του Τριποτάμου και μου έγινε 
μία ενημέρωση και μία ανάλυση για το επίμαχο θέμα, που είναι και θέμα της 
σημερινής κουβέντας του Δ.Σ. Το γεγονός ότι βρέθηκαν 5 πρώην κοινοτάρχες, 
ανεξάρτητα από ποια κομματική προέλευση ενδεχόμενα βρίσκεται ο καθένας,αλλά 
είχαν μία ομόφωνη και σταθερή θέση πολιτική για το συγκεκριμένο θέμα που 
προκύπτει και που συζητάμε σήμερα, ήταν ένας από τους βασικούς λόγους,  οι οποίοι 
με έκαναν να το δω λίγο καλύτερα το όλο ζήτημα και σίγουρα να παρευρίσκομαι 
σήμερα εδώ γιατί πείστηκα για το δίκιο του αιτήματος αυτών των ανθρώπων που 
εκπροσωπούν μία συγκεκριμένη περιοχή και το δίκιο του αιτήματος αυτού δεν αφορά 
και επιτρέψτε μου να πω, ούτε τη νομικίστικη διαδικασία, ούτε όποια άλλη 
διαδικασία έχει ακολουθηθεί. Για μένα τίθεται ένα πελώριο ηθικό και πολιτικό  
ζήτημα και να θέλετε υπάρχει ένα τεράστιο ζήτημα δικαίωσης από την περίοδο του 
1931, όπου οι πρώτοι πρόσφυγες εγκαταστάθηκαν σε αυτήν την περιοχή. Αυτό 
λοιπόν είναι ένα ερώτημα, πέρασαν πάνω από 70 τόσα χρόνια, ζητάει τη δικαίωσή 
του, και ακόμη αυτή η δικαίωση δεν έχει έρθει. Τι εννοώ με αυτό: Οι πρώτοι 
πρόσφυγες, όταν εγκαταστάθηκαν, τους παραχωρήθηκε μία συγκεκριμένη έκταση  
μέσα στην οποία προέβλεπε ανά πρόσφυγα κάποια συγκεκριμένα στρέμματα, κάτι το 
οποίο δεν έγινε και μάλιστα 1979 με μία νέα απόφαση ουσιαστικά αυτά τα 
χωραφοοικόπεδα σήμερα μεταφέρθηκαν στην κοινότητα Τριποτάμου και σήμερα 
βέβαια ανήκουν στον δήμο της Βέροιας κατ’ επέκταση. Το βέβαια είναι ότι θα 
περίμενε κανείς ηθικά και πολιτικά, αφού ανοίγει αυτό το ζήτημα, να δικαιώσει αυτό 
τον κόσμο, υπό την έννοια ότι όλοι αυτοί οι πρόσφυγες ή οι επόμενες γενιές, 
περιμένουν κάποια στιγμή μέσα σε ένα πνεύμα δικαίου, και το πνεύμα δικαίου πρέπει 
να διακρίνει όλους μας, και την κεντρική και την τοπική εξουσία, και να μοιράσει με 
ένα ισόνομο τρόπο εκτάσεις σε όλους αυτούς που δικαιούνται από τότε. Ερχόμαστε 
λοιπόν σήμερα εδώ και φοβούμαι ότι ο τρόπος με τον οποίο έχει ανοίξει το θέμα  
ενδεχόμενα θα δημιουργήσει και φαίνεται και από την σημερινή παρουσία του 
κόσμου, το ότι ύπαρχε σύσσωμη καθολική  αντίδραση των κατοίκων της περιοχής, θα 
δημιουργήσει πολλαπλά προβλήματα σε σχέση με αυτά που ενδεχόμενα θα 
επιθυμούσε να επιλύσει. Είμαι βέβαιος και πεπεισμένος ότι κανένας δεν θα 
επιθυμούσε με έναν άδικο και άνισο τρόπο να προχωρήσει σε αυτό το θέμα. Είναι 
βέβαιο ότι πίσω από κάποιες νομικίστικες, που έχουν βάση προφανώς, απόψεις και 
θέσεις, επιχειρούν να προβούν και προέβη πριν λίγες μέρες το Δ.Σ. και άνοιξε αυτό το 
θέμα με την παραχώρηση εκτάσεων σε κάποιους συμπολίτες. Θα περίμενα όμως, και 
είμαι πεπεισμένος, ότι τουλάχιστον η ευαισθησία υπάρχει από όλους, θα περίμενα να 
υπάρχει και η πολιτική  βούληση του να δικαιώσουμε αυτό το ανοιχτό ζήτημα που 
απασχολεί την περιοχή και τους κατοίκους από το 1931.Κάνω λοιπό έκκληση και στο 
Δ.Σ. και σε σας προσωπικά κε Δήμαρχε, είμαι βέβαιος ότι η ευαισθησία εδώ μέσα 
είναι δεδομένη. Πάρτε λοιπόν την πολιτική πρωτοβουλία, δώστε την πολιτική λύση 
σε αυτό το θέμα να αποκατασταθεί η πολιτική και ηθική τάξη, να ηρεμήσουν οι 
κάτοικοι της περιοχής, δώστε πίστωση χρόνου και από μηδενική βάση να ξαναδούμε 
το ζήτημα γιατί πραγματικά πρέπει να αποδώσουμε δικαιοσύνη. Σε κάθε περίπτωση 
εγώ δηλώνω ότι πιστεύω ότι μπορούμε να βρούμε γλώσσα συνεννόησης και 
συνεργασίας με όλους. Δήλωσα εκ των προτέρων στους 5 κοινοτάρχες ότι θα 
συμπαρασταθώ γιατί πείστηκα για το δίκιο του αιτήματος και θα εξαντλήσω κάθε 
δυνατότητα που μου παρέχει η θεσμική μου ευθύνη ως βουλευτή, για να 
συμπαρασταθώ στους συγκεκριμένους κατοίκους στην περιοχή και είμαι βέβαιος κε 
Δήμαρχε  ότι το ίδιο θα κάνετε και σεις  και το Δ.Σ. και πιστεύω ότι οι αποφάσεις σας 
θα έχουν και ιστορική ευθύνη για τη συνέχεια και το μέλλον. Καλές γιορτές σε όλους.  
 Γκαλίτσιος (Πληρεξούσιος δικηγόρος Ε. Ιακωβίδου και Θ. Μιχαηλίδη): Είμαι 
πληρεξούσιος δικηγόρος της κ. Ειρήνης Ιακωβίδου και του κ. Θεόδωρου Μιχαηλίδη. 
Σαφώς η κ. εισηγήτρια ανέφερε ότι το θέμα έχει δύο διαστάσεις. Μία πολιτική και 



μία νομική. Το ίδιο υπεννόησε και ο εκπρόσωπος του Ελληνικού Κοινοβουλίου. Εγώ 
μπορώ να μιλήσω μόνο για τη νομική διάσταση, την πολιτική θα την αφήσω σε σας. 
Για το θέμα το οποίο μας απασχολεί σήμερα, η νομοθεσία παραπέμπει στο νόμο 
1080/80. Ετσι όπως έχει ερμηνευθεί ο νόμος αυτός και έτσι όπως εφαρμόζεται 
τουλάχιστον από το Δήμο Βέροιας, η πλήρωση των προϋποθέσεων του 1080 δηλ. η 
κατοχή των 15 ετών εάν γίνεται συστηματική καλλιέργεια ή αν υπάρχει 
δενδροφύτευση, ανήκει κυριαρχικά  και μόνο στα όργανα του δήμου. Εφόσον τα 
όργανα διαπιστώσουν ότι πληρούνται αυτές οι προϋποθέσεις νομίμως παίρνει ο 
Δήμος την απόφαση. Εκεί που παρεμβαίνει η επιτροπή απαλλοτριώσεως ή 
ενδεχομένως το δασαρχείο, είναι όταν η απόφαση του Δήμου σταλεί στην 
Περιφέρεια, οπότε η Περιφέρεια ρωτάει αυτές τις δύο υπηρεσίες  για την κυριότητα 
της περιοχής, δηλ. αν  η περιοχή ανήκει στο δημόσιο  ή αν είναι δασική, και εφόσον η 
απάντηση είναι αρνητική, τότε αποστέλλεται στο Δήμο η απόφαση οπότε καθορίζεται 
το τίμημα. Επομένως η αιτίαση ότι έπρεπε να παρέμβουν στο στάδιο αυτό η επιτροπή 
απαλλοτριώσεων και η Δ/νση Γεωργίας, δεν είναι σωστή. Πέραν αυτού, απ’ ότι ξέρω 
η έκταση αυτή είναι χορτολιβαδική, επομένως η γνώμη της τοπικής επιτροπής δεν 
είναι απαραίτητη. Αυτό είναι το νομικό μέρος και νομίζω κε πρόεδρε ότι όλα έχουν 
γίνει σύμφωνα με το νόμο. Πέραν αυτού, νομίζω ότι θα είναι άκομψο σήμερα τρεις 
μέρες πριν από την σύγκληση της επιτροπής του άρθρου 18 να ανακαλέσετε την 
απόφαση. Υπάρχει μία δικαιοδοτική επιτροπή, αυτή του άρθρου 18, η οποία  θα λύσει 
το θέμα στις 18 του μηνός. Εάν έχει σφάλει το Δ.Σ., που κατά την άποψή μου δεν έχει 
σφάλει καθόλου, θα διορθώσει τα πράγματα. Και θα ήθελα να πω στον εκπρόσωπο 
του Ελληνικού Κοινοβουλίου, μπορεί βέβαια οι διαδικασίες που προβλέπουν οι 
διάφοροι νόμοι να είναι άχαρες να είναι τυπικές, αλλά δυστυχώς με βάση αυτές 
πρέπει να κινηθούμε και γι αυτό δεν μου άρεσε ο χαρακτηρισμός  «νομικίστικες».  
 Α. Σιδηρόπουλος: Σε καμία περίπτωση δεν θα μπω σε αντιπαράθεση με τον κ. 
δικηγόρο γιατί προφανώς στα νομικά και αυτός και άλλοι εδώ μέσα παριστάμενοι, 
έχουν γνώσεις και έχουν άποψη και έχουν την επιστημονική τεκμηρίωση. Εγώ έβαλα 
ένα θέμα ηθικής και πολιτικής τάξης για τον πολύ απλό λόγο ότι ακριβώς δεν ήθελα  
ένα πολιτικό όργανο, όπως είναι το Δ.Σ., να εμπλακεί στη διαδικασία όλων αυτών 
των διαδικαστικών νομικίστικων ζητημάτων. Και το επαναλαμβάνω και πάλι όχι 
γιατί θέλω να μειώσω την αξία της νομικής επιστήμης, αλλά θεωρώ ότι κυρίαρχο 
στην δική μας συνείδηση, στις δικές μας επιλογές πρέπει να είναι το πολιτικό και 
ηθικό ζήτημα  που είναι ανοιχτό και ζητάει τη δικαίωσή του και μετά να δούμε τα 
όποια άλλα διαδικαστικά υπάρχουν. Με αυτή την έννοια το έθεσα.  
 Πουλασουχίδης: Κε πρόεδρε είμαι εκ των αιτούντων δημ. συμβούλων, και 
νομίζω νομιμοποιούμαι σε αυτό στάδιο που είμαστε, να πάρω το λόγο πριν 
τοποθετηθώ. Το θέμα αυτό έχει δύο πλευρές, η μία είναι της νομιμότητας όπου μέχρι 
στιγμής από κανένα δεν ακούστηκε ότι υπάρχει πρόβλημα νομιμότητας και επί του 
οποίου θα αποφανθεί η επιτροπή του άρθρου 18 και υπάρχει και το θέμα της 
σκοπιμότητας, το οποίο είναι κατ’ εξοχήν και είπε και προηγούμενος ο κ. Δήμαρχος 
ότι αλίμονο το Δ.Σ. αν δεν έχει λόγο σε θέματα σκοπιμότητας. Εδώ λοιπόν τίθεται 
ένα θέμα όχι αν είναι νόμιμη ή μη η απόφαση, το οποίο καλώς ή κακώς θα κριθεί από 
την επιτροπή του άρθρου 18 ή από όποιο άλλο διοικητικό δικαστήριο αν υπάρξει 
συνέχεια. Το Δ.Σ. σήμερα, και υπό αυτή την έννοια τίθεται σήμερα η αίτησή μας ,επί 
του θέματος της σκοπιμότητας. Και σκοπιμότητα υπάρχει. Ο νόμος ορίζει ότι το Δ.Σ. 
δύναται να παραχωρεί. Είμαστε στην εισήγηση του θέματος, όπου ακούγονται όσοι  
μπορούν να συνεισφέρουν κάτι στη συζήτηση . 
 Πρόεδρος: Όταν συμφωνούμε πέντε πράγματα πρέπει να τα τηρούμαι .Είπαμε 
ότι θα το κάνει η κ. Ουσουλτζόγλου, θα γίνουν οι τοποθετήσεις και μετά θα 
τοποθετηθείτε. Θα πάρετε το λόγο κανονικά  νομίμως κ. Πουλασουχίδη. 
 Πουλασουχίδης:Γιατί τώρα δεν τον παίρνω νομίμως κ.πρόεδρε; 
 Πρόεδρος: Γιατί θα τον πάρετε 4 φορές κατ’ αυτό τον τρόπο. Θα κάνουμε 
διαδικασία κανονικά, θα γίνουν και ερωτήσεις από τους συναδέλφους. Θα δώσω το 



λόγο στον εκπρόσωπο των 5 προέδρων, θα ακολουθηθούν ερωτήσεις από όποιο 
συνάδελφο θέλει, θα τοποθετηθεί και ο Δήμαρχος και μετά  θα πάμε σε τοποθετήσεις. 
 Καρατίδης (Εκπρόσωπος 5 πρώην προέδρων Κοιν. Τριποτάμου): Υπάρχει μία 
απόφαση της επιτροπής απαλλοτριώσεως η 80/1931, και σας διαβάζω το δια ταύτα 
«εξαίρει την απαλλοτρίωση των 2.000 στρεμμάτων περίπου, κηρύσσει 
απαλλοτριωθείσα άπασαν την υπόλοιπην έκτασιν του κτήματος εκ 5.000 στρεμμάτων 
περίπου ή όση τυχόν ήθελε βρεθεί κατά την καταμέτρησιν του αγροκτήματος άνω και 
κάτω Τριποτάμου υπέρ των εν τω κτήματι εγκαταστηθέντων προσφύγων για 
γεωργοκτηνοτροφικούς και συνεταιρικούς .. καθορίζει τον βιώσιμο 
γεωργοκτηνοτροφικό κλήρο  εις 150 στρέμματα, λόγω όμως ανεπάρκειας, περιορίζει 
ταύτα εις 50 στρέμματα». Οι πατεράδες μας όταν ήρθανε  εκδιωχθέντες από την 
Τουρκία  και εγκαταστάθηκαν στον Τριπόταμο έκναν αυτό το χωριό .Επειδή η 
έκταση όπως αναφέρει η απόφαση του  80/1931 έπρεπε κανονικά  κάθε κληρούχος να 
πάρει 150 στρέμματα. Εν συνεχεία όμως με την απόφαση αυτή επειδή δεν έφταναν 
επειδή δεν είχαν καταμετρηθεί καλά ,υπολόγισαν ότι αντιστοιχούν  περίπου στα 50 
στρέμματα γιατί οι κληρούχοι είναι γύρω στους 82. Επειδή οι πατεράδες μας που 
ήρθαν από την Τουρκία ασχολούνται με την κτηνοτροφία, ….  σαν 
γεωργοκτηνοτροφικό κλήρο. Το 1975, με απόφαση του τότε Νομάρχου κ. 
Θεοδοσίου, περιήλθε στη δικαιοδοσία της Κοινότητας και στη δικαιοδοσία του 
Δήμου. Στα χρόνια αυτά που περάσανε διάφοροι από τον Τριπόταμο έχουν πάει σε 
διάφορα σημεία όπως και στο υπ’ αριθ. 27  αγροτεμάχιο. Οι περισσότεροι που 
βρίσκονται στο υπ’ αριθ. αγροτεμάχιο και σε άλλα τεμάχια, έχουν υποβάλλει στην 
επιτροπή απαλλοτριώσεως το 21/1981 αιτήσεις, και συγκεκριμένα για τον Ηλία 
Μιχαηλίδη, ο οποίος είναι ο πατέρας του Θεόδωρου, η επιτροπή απάντησε: «δεν 
υφίσταται συστηματική φυτεία επί της κατεχομένης εκτάσεως, ο δε αριθμός των 
δένδρων τυγχάνει λίαν ανεπαρκής και μικράς ηλικίας μη δυναμένη να παραχωρηθεί η 
έκταση κατά τας διατάξεις του νόμου 666/77». Υπέβαλαν και άλλοι αίτηση με τον 
127/75 όπου εκεί αναφέρει ότι η έκταση ήταν 6.660 και σήμερα που πήρατε την 
απόφαση αναφέρετε 10 στρέμματα. Οι εκτάσεις αυτές για τις οποίες στα 
προηγούμενα δημοτικά συμβούλια πήρατε κάποια απόφαση δεν τηρούν τις 
προϋποθέσεις  του ν. 1080, διότι αφενός μεν δεν έχουνε φυτεία και κάποια από τα 
χωράφια ήταν εγκαταλελειμμένα και μόνο κατά το τελευταίο έτος καλλιεργήθηκαν 
με μονοετή καλλιέργεια. Γνωρίζει η επιτροπή των τεχνικών θεμάτων και ο πρόεδρος  
ότι με την υπ’ αριθ. 21 απόφαση η επιτροπή απαλλοτριώσεως υποστηρίζει ότι δεν 
υφίσταται σημαντική καλλιέργεια; Γνωρίζει η επιτροπή  ότι παραχωρεί  στην Ειρήνη 
Ιακωβίδου έκταση, η οποία ήταν εγκαταλελειμμένη για πολλά χρόνια και ότι μόνο 
κατά τα τελευταία 2 χρόνια καλλιεργείται όχι από την ίδια  με μονοετή καλλιέργεια.  
 Πρόεδρος: Ο κάθε ένας από εσάς έχει τη γνώμη του, είναι σεβαστή είτε μας 
αρέσει είτε όχι. Αν όμως κάθε φορά που μιλάει κάποιος διακόπτεται δεν πρόκειται να 
πάμε σε συνεδρίαση. Θα αναγκαστούμε να τη διακόψουμε, γι αυτό το λόγο είτε μας 
αρέσει κάτι που λέει κάποιος, είτε δεν μας αρέσει, έχουμε υπομονή  και ακούμε. Σας 
παρακαλώ όλους. 
 Καρατίδης:Είπα και προηγουμένως, δεν έχω τίποτα με τους συγχωριανούς 
μου, ούτε με τον Μιχαηλίδη Θ., ο οποίος είναι και φίλος μου, απλώς θα μπορούσατε 
και σεις οι ίδιοι και όλοι να πάτε να δείτε ποια είναι η κατάσταση. Εάν δεν 
ανακαλέσετε την απόφαση αυτή θα γίνει ένα αλαλούμ, όλοι θα κατέβουν στην 
περιοχή  εκείνη, θα οργώσουν και δεν θα αφήσουν τίποτα. Και απ’ ότι βλέπω τώρα 
εδώ, υπάρχουν πολλοί οι οποίοι άρχισαν να φωνάζουν ότι θα γίνουμε στον Τριπόταμο 
«Βροντάκηδες και Φουρτουνάκηδες». Υπάρχει μία αναταραχή στον Τριπόταμο. Ενώ 
περνούσαμε καλά τώρα  θα έχουμε προβλήματα.  
 Δήμαρχος: Αναγκαστικά θα τοποθετηθώ επί της εισηγήσεως της κας 
Ουσουλτζόγλου και προεισαγωγικά θα της πω ότι μπορεί κα Ουσουλτζόγλου  
κάποιος να κοροϊδέψει κάποιους μία φορά, μπορεί κάποιος να κοροϊδέψει κάποιους 
πολλές φορές, δεν μπορεί όμως κάποιος να κοροϊδέψει κάποιους πολλές φορές ή 



πολλούς πολλές φορές. Κα Ουσουλτζόγλου κατ’ επανάληψιν όχι μόνο σε αυτή την 
αίθουσα αλλά και με τις συχνά-πυκνά τακτικές ανακοινώσεις, είτε μέσω του τύπου 
είτε με φέϊγ-βολάν που μοιράζετε στην πόλη, κρύβετε την αλήθεια, δεν λέτε την 
αλήθεια ή λέτε μισή την αλήθεια, πράγμα ακόμη χειρότερο. Διαβάσατε κα 
Ουσουλτζόγλου ένα έγγραφό μου που έστειλα απαντώντας στην εφημερίδα  
ΕΓΝΑΤΙΑ. Αν ήσασταν σωστή  θα έπρεπε να διαβάσετε  τι λέει η εφημερίδα  και να 
διαβάσετε και  την απάντησή μου, αλλά εσεί,ς όπως πολύ προσφιλώς κάνετε  
τακτικά, ξεκόβετε κάποιες φράσεις κειμένων μου. Θα ήθελα να παρακαλέσω  τον 
φωτογράφο απέναντί μου επειδή  έχω πρόβλημα στην όρασή μου  να σταματήσει να 
τραβάει φωτογραφίες εκτός αν θέλει να τραβάει άλλος συνεχώς φωτογραφίες τον 
ίδιο. Απαντώντας λοιπόν στην έγκριτη εφημερίδα ΕΓΝΑΤΙΑ, η οποία λέει «εμφύλιος 
πόλεμος στην Ημαθία  με την απόφαση του Δημάρχου  να παραχωρήσει δημοτικές 
εκτάσεις  σε καταπατητές. Η μάχη των φιλέτων στη Βέροια». Με ποια απόφαση του 
Δημάρχου παραχωρήθηκαν εκτάσεις; Ο Δήμαρχος μπορεί να μην ψηφίζει αλλά 
εισηγείται, τοποθετείται και ο Δήμαρχος και καρδιά και ψυχή και νεύρα και μυαλό 
έχει και ουδέποτε απεμπόλησε ούτε τα δικαιώματά του αλλά ούτε και κρύφτηκε στις 
υποχρεώσεις του. Δεν δείλιασε, άλλοι δειλιάζουν, άλλοι προσπαθούν να διχάσουν την 
κοινωνία και τους συμπολίτες. Αυτά θα τα πούμε παρακάτω. Οι αρμοδιότητες είναι 
διακριτές στα όργανα διοίκησης του Δήμου, άλλες αρμοδιότητες έχει ο Δήμαρχος, 
άλλες η Δ.Ε. ,άλλες το Δ.Σ., τι είπαμε λοιπόν προσβλητικό ή κρυφό και λέτε ότι 
δειλιάσαμε και απαντήσαμε στην εφημερίδα ότι δεν αποφασίζει ο Δήμαρχος; Γιατί 
δεν αποφασίζει ο Δήμαρχος, το Δ.Σ. αποφασίζει την παραχώρηση. Ο Δήμαρχος 
εισηγείται, εσείς μπορεί να ψηφίζετε διαφορετικά. 
 Κι έρχομαι τώρα στο κυρίως θέμα. 70 χρόνια το Ελληνικό κράτους δεν 
κατάφερε ή δεν θέλησε να λύσει το θέμα των προσφύγων  με την αποκατάστασή τους 
και σε  αυτή την πόλη αλλά και στην ευρύτερη περιοχή υπάρχουν πρόσφυγες, 
υπάρχουν ξεριζωμένοι και όχι μόνο από ένα μέρος ή  έξω από την Ελλάδα, αλλά και 
μέσα από την Ελλάδα, ήρθαν και βρήκαν την τύχη τους εδώ. Αρα δικαιούνται όλοι οι 
πρόσφυγες και απ’ όπου και αν είναι, και πολύ περισσότερο αυτοί που είναι από τον 
Πόντο και την Μ.Ασία,  τη δικαίωσή τους. Τι έκαναν λοιπόν 70 χρόνια οι Ελληνικές 
Κυβερνήσεις  και οι τοπικές αυτ/σεις, γιατί δεν φταίνε μόνο οι Κυβερνήσεις αλλά και 
οι τοπικές αυτ/σεις. Τι έκαναν και δεν αποκατέστησαν αυτούς τους συμπολίτες μας  
του Τριποτάμου, της Ραχιάς, των Γεωργιανών, των Ασωμάτων, όλων των Δ.Δ. που 
ήρθαν στο Δήμο; Το 1975 με απόφαση του τότε Νομάρχη κ. Θεοδοσίου  
παραχωρήθηκε η περιουσία που είχε δικαίωμα να παραχωρήσει  στην Κοινότητα. 
Στις 25 Σεπτεμβρίου 1975 ο τότε Νομάρχης  αποφασίζει «παραχωρούμε κατά πλήρες 
δικαίωμα κυριότητας  εις το νομικό πρόσωπο της Κοινότητας  Τριποτάμου τα κάτωθι 
εξ’ οριστικής διανομής έτους 1931 κοινοχρήστους εκτάσεις ήτοι :Το υπ’ αριθ. 1α τεμ. 
εκτάσεως 6.393.628 τ.μ.  χερσολίβαδο, θα τα διαβάσω όλα, το υπ’ αριθ. 5 τεμάχιο 
5.625  τ.μ. χερσολίβαδο, το 27 τεμ. 267.938 τ.μ. χερσολίβαδο, το 89 τεμ. 3.250 
χερσολίβαδο, 118 τεμ. 8.560 χερσολίβαδο κοινό, 152 τεμ. 3.500 τ.μ. , 542 τεμ. 2.500 
τ.μ. ,589 21.000, 167 τεμ. 7.185 τ.μ. χερσολίβαδο κοινό, 179 τεμ. 1.000 τ.μ. χέρσο 
κοινό, 203 τεμ. 1.300 τ.μ. χέρσο κοινό, το 388 τεμ. χέρσο κοινό, μία σειρά από 
τεμάχια, το 119 τεμ. 3.685 δρόμοι και  χάνδακες, το 344 τεμ. 19.250 δρόμοι και  
χάνδακες, το 435 νεροταφείο, το 481 τεμ. 7.000 τ.μ. ρέμα κοινό, το 484 τεμ. 61. 000. 
τ.μ. ρέμα κοινό, το 632 τεμ. …. αγαπητοί συμπολίτες ακούστε λίγο τους πέντε 
έγκριτους συμπολίτες που σας εκπροσωπούσαν τα προηγούμενα χρόνια.Το 1975  το 
Ελληνικό Κράτος δια του Νομάρχη παραχώρησε όλες τις εκτάσεις  στην Κοινότητα 
Τριποτάμου. Γιατί ο τότε πρόεδρος, και δεν ξέρω ποιος  ήτανε, ή οι μετέπειτα, δεν 
πρόσβαλαν αυτή την απόφαση και να πουν όχι κ. Νομάρχη, να ακούσουν οι 
συμπολίτες ποιους εκλέγανε τα προηγούμενα χρόνια στην Τοπική Αυτ/ση και τι 
έκαναν. Εγώ δεν θα τους κρίνω. Το 1975, και δεν ξέρω ποιος ήταν πρόεδρος της 
Κοινότητας, θα έπρεπε να πάτε στον τότε Νομάρχη και να του πείτε τα 260 
στρέμματα  να τα δώσεις ή να τα κρατήσεις, για να τα δικαιωθούμε οι παλιοί οι 



κληρούχοι, οι ξεριζωμένοι από τον Πόντο. Δεν το έκανε ο πρόεδρος όμως τότε. Δεν 
ήμαστε ανεξέλεγκτοι εδώ, είμαστε πρωτίστως πολιτικό όργανο και τα πολιτικά 
όργανα παίρνουν αποφάσεις με βάση τους νόμους που ψηφίζει η βουλή των ελλήνων, 
δεν μπορούμε να κάνουμε διαφορετικά, γιατί θα μας πάτε στον εισαγγελέα. Κάντε 
υπομονή……………………. 
 Πρόεδρος: Παρακαλώ κάντε ησυχία. Για να πάρει το Δ.Σ. απόφαση 
ανάκλησης, πρέπει να ακούσουν εσείς τι θα πείτε. Εάν εσεις δεν αφήνετε να γίνει 
διάλογος, δεν μπορούμε να φτάσουμε σε τέτοια απόφαση. Γι αυτό ή θα κάνετε 
υπομονή ή θα σας παρακαλέσω όσοι δεν μπορείτε και είστε νευρικοί να 
αποχωρήσετε. Δεν γίνεται έτσι. Έχετε εκπροσώπους, θα πάρει  ξανά  το λόγο ο κ. 
Καρατίδης, ενδεχομένως  άλλος πρόεδρος εκ της πεντάδος, αλλά δεν γίνεται σε κάθε 
κουβέντα του Δημάρχου  ή οποιουδήποτε δημοτικού συμβούλου που θα πάρει μετά 
το λόγο να κάνετε σχόλια, δεν θα τελειώσουμε ποτέ και θα αναγκαστούμε να 
διακόψουμε.  
 Δήμαρχος: Το 1975 έγινε αυτό. Ο ν. 227/75 έδινε στους καταπατητές το 
δικαίωμα, με κάποιες προϋποθέσεις, να πάρουν τις εκτάσεις αυτές. Θέλησε  το 
κράτος τότε να λύσει το πρόβλημα μεταβιβάζοντας τις εκτάσεις αυτές στις 
Κοινότητες και τους Δήμους, ψηφίζοντος το ν. 127/75 αλλά και αργότερα το 1980 
έδωσε σε όσους κατείχαν  τέτοιες εκτάσεις και, δυστυχώς ή ευτυχώς, γιατί στο δήμο 
της Βέροιας πάρα πολλές εκτάσεις  ήταν τότε καταπατημένες, όλη η Καλλιθέα, όλος 
ο Παπάγος, όλο το  τεμάχιο 2221 860.000στρ. που είχαν παραχωρηθεί στο Δήμο τα 
κατείχαν συμπολίτες, ξεριζωμένοι από τον Πόντο από την Μ. Ασία, από την Οινόη 
της Κοζάνης, όσοι ήρθαν μετά τον εμφύλιο σε αυτή την πόλη και έζησαν. Κάνοντας 
χρήση ο Δήμος και οι τότε Κοινότητες, αυτούς τους δύο νόμους και εφόσον 
πληρούσαν τις προϋποθέσεις, παραχώρησαν εκτάσεις. Και ορθά έκαναν. Οι 
Κυβερνήσεις που ακολούθησαν το 1980 και επειδή κάποιοι συμπολίτες είχαν χάσει  
το δικαίωμα της προθεσμίας,ο ν. 1080/80 έδινε κάποια προθεσμία να υποβάλουν τις 
αιτήσεις. Παρέτειναν άλλους 5 νόμους μέσα στην 20ετία, παρατάθηκε η προθεσμία 
του ν.1080/80, η τελευταία ήταν αυτή. Ελεγε ο νόμος αυτός ότι όσοι  κατέχουν 15 
χρόνια πριν  εκτάσεις και καλλιεργούνται, είναι δενδροφυτεμένες ή συστηματικώς  
καλλιεργούνται με οποιαδήποτε καλλιέργεια, εφόσον έχουν τις προϋποθέσεις, 
δύναται το δημοτικό ή το κοινοτικό συμβούλιο να τις παραχωρήσει. Ο δήμος της 
Βέροιας πάρα πολλές εκτάσεις παραχώρησε και πήρε το τίμημα με την τρέχουσα αξία 
κλπ. Στον Τριπόταμο δεν ξέρω τι έγινε, ακούσαμε εδώ στις προηγούμενες δύο 
συνεδριάσεις ότι έγιναν αιτήσεις δεν παραχωρήθηκαν οι εκτάσεις και οι τότε 
κοινοτάρχες προχώρησαν και σε πρωτόκολλα διοικητικής αποβολής. Τα πρωτόκολλα 
διοικητικής αποβολής ανακόπηκαν από τους συμπολίτες  και δεν προχώρησαν. Γιατί 
οι τότε πρόεδροι όλα αυτά τα χρόνια δεν προστάτευσαν την περιουσία της κοινότητας  
μέχρι το 1998 που εφαρμόστηκε ο νόμος του Καποδίστρια;  Γιατί δεν προστάτευσαν 
την κοινοτική περιουσία; Γιατί δεν απέβαλαν τους συμπολίτες; Γιατί δεν προχώρησαν 
δικαστικά ώστε να τους αποβάλουν και να κρατήσουν την έκταση και να την 
μοιράσουν όπως θέλετε τώρα να την μοιράσουμε, αλλά δεν μας λέτε με ποιο νόμο; 
Μακάρι να μπορούσαμε να μοιράσουμε από 400, από 1.000 μέτρα στον κάθε 
Τριποταμιώτη, να σας δώσουμε όλους τα 267 στρ. και να είναι όλοι ικανοποιημένοι. 
Δεν υπάρχει τέτοιος νόμος, αγωνιστείτε με τους εκπροσώπους που έχετε στη βουλή  
να ψηφιστεί νόμος και εδώ είμαστε εμείς. Αν έρθει νόμος που να λέει θα μοιράσουμε 
τα 6.000.000 τ.μ. στους Τριποταμιώτες τότε θα φέρω θέμα στο Δ.Σ. να σας τα 
μοιράσουμε, αλλά να ψηφιστεί νόμος συμπολίτες, εμείς  αυτή τη στιγμή τους νόμους 
που ψήφισε και η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας και οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ  
εφαρμόζουμε και υλοποιούμε. Ερχόμαστε όμως τώρα στο πώς περιήλθαν στο δήμο οι 
εκτάσεις αυτές. Η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ξέρετε ότι έκανε τον Καποδίστρια, τη 
συνένωση Δήμων και  Κοινοτήτων. Εάν ήθελε να επιλύσει η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ 
που ήτανε τότε στην εξουσία, το θέμα αυτό, μπορούσε. Ξέρετε μεταβιβάζει την 
περιουσία στον ενιαίο Δήμο και λέει σε τέτοιες περιπτώσεις στο χερσολίβαδο κοινό, 



δεν χρειάζεται η σύμφωνη γνώμη του τοπικού συμβουλίου, χρειάζεται όμως στις 
εκτάσεις που έχουν παραχωρηθεί για βοσκή. Αν εδώ έλεγε αυτή η απόφαση τη λέξη 
«βοσκή», δεν θα μπορούσα να το παραχωρήσω αν δεν υπήρχε η σύμφωνη γνώμη του 
τοπικού συμβουλίου. Σε αυτή την περίπτωση απλά λέει διατυπώνει γνώμη το τοπικό 
συμβούλιο, είτε θετική, είτε αρνητική, η γνώμη του τοπικού συμβουλίου, δεν μετράει  
στην απόφαση του Δ.Σ. Το Δ.Σ. διαχειρίζεται ενιαία την περιουσία του δήμου.Τα 
είπα και στην προηγούμενη συνεδρίαση, θα πρέπει κάποτε αν θέλουμε να μας λένε οι 
πολιτικοί την αλήθεια και να μας κοιτούν στα  μάτια και να μην ντρέπονται, και εμείς 
σας λέμε την αλήθεια, όχι ότι οι άλλοι δεν σας λένε την αλήθεια, ενδεχομένως έτσι θα 
την αντιλαμβάνονται. Όμως την ευθύνη της απόφασης την έχουν 31 δημ. σύμβουλοι, 
αυτοί θα ψηφίσουν, αυτοί θα βάλουν το χέρι στην καρδιά και θα πουν είμαι πολιτικό 
όργανο και πρέπει να βλέπω το κοινό καλό αλλά αν τους εισηγηθώ παράνομα ένα 
θέμα δεν θα το ψηφίσουν. Προτίστως εξετάζουν και τη νομιμότητα και μετά βάζουν 
και την πολιτική διάσταση του θέματος, γιατί όπως είπα  είναι πολιτικό όργανο το 
Δ.Σ. αλλά δεν μπορεί να παίρνει παράνομες αποφάσεις, ελέγχεται από την 
Περιφέρεια, από τον Υπουργό, από τα δικαστήρια, πολλούς ελεγκτικούς μηχανισμούς 
ψήφισαν για την Τοπική Αυτ/ση, η Βουλή των Ελλήνων, οι εκάστοτε κυβερνήσεις. 
Μας έβαλαν πολλές θηλιές στην ανάπτυξη, αλλά δεν είναι του παρόντος να πούμε και 
τέτοια θέματα. Πρέπει να έχουμε ενιαίο «κουρβανά» στο Δήμο, τα έσοδά μας και τα 
έξοδά μας να τα μοιράζουμε, να τα διανέμουμε δίκαια και σωστά. Δεχόμαστε ότι 
είναι δημοτική περιουσία ναι ή όχι; Αν δεν δέχεστε  συμπολίτες του Τριποτάμου ότι 
είναι δημοτική περιουσία και θεωρείτε ότι είναι δική σας, δεν μπορούμε να 
συζητήσουμε. Δεν μπορούμε να κάνουμε διαφορετικά και εσάς θα σας πνίγει το δίκιο 
σας γιατί για 70 χρόνια δεν μπόρεσε το ελληνικό κράτος να λύσει το πρόβλημά σας. 
Δεν ευθυνόμαστε εμείς γι αυτό. Απευθύνομαι στους προέδρους της πρώην 
κοινότητας και τους ρωτώ: δέχεστε ότι είναι δημοτική έκταση ή όχι; Δέχεστε 
αγαπητοί συνάδελφοι, τέως πρόεδροι της κοινότητας ότι είναι  δημοτική περιουσία 
και πώς συμπεριφερθήκατε όταν η προηγούμενη δημοτική αρχή, το αγρόκτημα του 
Κομνηνίου έδωσε 100 στρ. για να γίνει  αστυνομική σχολή, τότε ήταν δημοτική 
έκταση εκείνη; Αλλά ήταν των Κομνηνιωτών δεν ήταν των Τριποταμιωτών. Ποια 
ήταν η αντίδρασή σας; Εκείνοι δεν είχαν δικαιώματα; Τότε δεν μάτωσε μύτη, ήταν 
100 στρ. και  ρώτησα τον τότε Δήμαρχο, έχουμε σύμφωνη γνώμη του τοπικού 
διαμερίσματος; Έχουμε σύμφωνη γνώμη. Εχω την απόφαση εδώ, αλλά τότε 
«καιγόταν αλλουνού σπίτι δεν καιγόταν το δικό μας».Τότε,, αν και κάθε μέρα 
ερχόταν στο γραφείο μου οι συμπολίτες του Κομνηνίου, γιατί εκείνο δεν ήταν και 
χερσολίβαδο ήταν βοσκή, αλλά παραχωρήθηκε για να γίνει η αστυν. σχολή. Αλλά 
κάποιος δεν σκεφτόταν του φίλου μου του Κοσμίδη τα γελάδια  που θα βοσκήσουν; 
Τώρα να μην τα πάρει ο γείτονας. Έρχεται λοιπόν ο ενιαίος Δήμος και φέρνουμε 
θέμα παραχώρησης στο Δ.Σ.. Αύριο θα ξέρω πόσες αιτήσεις υποβλήθηκαν από 
καταπατητές. Μην διανοηθεί κανένας σ’ αυτό το διάστημα να καταπατήσει έκταση, 
δεν υπάρχει περίπτωση να του παραχωρηθεί. Αφού παραχωρήθηκαν εκτάσεις με τις 
πρώτες αιτήσεις, η υπηρεσία έπρεπε να ξεκινήσει την διαδικασία, πιέζομαι, πιέζουν οι 
πολίτες, πιέζουν οι δημότες της Βέροιας, των δημ. διαμερισμάτων να ξεκινήσει η 
διαδικασία. Του χρόνου έχει δημοτικές εκλογές, θα μας πουν γιατί προεκλογικά  
φέρνεις τέτοια θέματα στο Δ.Σ.; Και ρωτάμε το τοπικό συμβούλιο να μας πει αν 
κατέχουν τις εκτάσεις οι αιτούντες. Τον Ιούνιο πάρθηκε η γνώμη του τοπικού 
συμβουλίου και μέχρι τον Σεπτέμβριο δεν ήρθε κανένας στο γραφείο μου να μου πει  
«Δήμαρχε κακώς παραχωρείται εκτάσεις» .Ηρθε ο κ. Τσανασίδης και μου είπε ότι το 
χωριό είναι ανάστατο και δεν πρέπει να δοθούν αυτές οι εκτάσεις. Υπάρχουν και 
άλλες αιτήσεις και θα έρθουν  στο Δ.Σ. γι αυτό θα αποφασίσει και θα πει τι θα γίνει. 
σας είπα ότι αν δεν αποκτήσετε ενιαία συνείδηση, και αν βλέπουμε τα κτήματα του 
Τριποτάμου χωριστά και τα έσοδα του Τριποτάμου χωριστά, δεν πρόκειται να 
γίνουμε ενιαίος Δήμος ποτέ. Δεν πρόκειται ο δήμος μας να αναπτυχθεί ποτέ. Η Αγ. 
Βαρβάρα θα θεωρεί τα έσοδα από τα αμμοχάλικα δικά της και θα πρέπει να παίρνει 



τα χρήματα. Τα Ασώματα το ίδιο, αλλά και οι Βεροιώτες να πληρώνουν τα Δ.Δ. Δεν 
γίνεται αυτό. Εχετε και υποχρεώσεις κοι συμπολίτες, μέχρι τώρα μόνο δικαιώματα 
ξέρετε να ζητάτε  από το Δήμο. Όχι υποχρεώσεις. Γιατί αν θα έρθει το νερό στο ύψος 
που πληρώνουνε οι Βεροιώτες τότε θα μιλήσουμε με άλλα δεδομένα, αν έρθει το 
τέλος καθ/τας κ.λ.π. Θα θέλετε  έργα να σας κάνουμε και τα έργα γίνονται άλλα από 
πιστώσεις της ΕΟΚ, άλλα από πιστώσεις του κρατικού προϋπολογισμού και άλλα  
από πιστώσεις του δημοτικού προϋπολογισμού. Δεν έχετε μόνο δικαιώματα, έχετε και 
υποχρεώσεις όλα τα Δ.Δ. Και τα λέω αυτά 10 μήνες πριν από τις δημ. εκλογές και θα 
έρθω μετά τις δημοτικές εκλογές στο χωριό σας και θα με παρακολουθήσετε  γιατί θα 
σας λέω την αλήθεια. Εγώ, και ας χάσω τις εκλογές στο χωριό σας, θα τις κερδίσω 
στο δήμο και θα  με χειροκροτάτε, γιατί εγώ σας λέω την αλήθεια. Αυτός ο δήμαρχος 
δεν δείλιασε ποτέ  και δεν θα δειλιάσει και στο μέλλον, θα λέει πάντα την αλήθεια με 
προσωπικό κόστος και ζημία. Να χαίρεστε να έχετε τέτοιο δήμαρχο. Εμείς σας 
βλέπουμε άχρωμα σας βλέπουμε ίσο προς ίσο, είμαστε ό,τι διακηρύξαμε, δηλ.  ένας 
από εσάς, σαν και σας. Αυτό το λέω και το πιστεύω, άλλοι σας κοροϊδεύουν. 
 Καρατίδης:Το 1975 όντως περιήλθαν στην δικαιοδοσία της Κοινότητος οι 
εκτάσεις αυτές. Από το 1975 μετά από μερικά χρόνια έχουμε ένα δικαστικό αγώνα 
για να τα μεταφέρουμε στην δικαιοδοσία των κληρούχων. Υπάρχει ένας αγώνας που  
βρίσκεται στα δικαστήρια. στη Ραχιά γνωρίζετε πολύ καλά ότι περιήλθαν στην 
δικαιοδοσία των κληρούχων, γι’ αυτό και εμείς συνεχίζουμε τον αγώνα. Για το άλλο 
που είπε ο Δήμαρχος ότι παραχωρήσαμε 90 στρέμματα  από το Κομνήνιο για να γίνει 
η Σχολή, παραχωρήσαμε στο κράτος, δεν παραχωρήσαμε σε ιδιώτες.  
 Πρόεδρος: Άλλο είπε ο Δήμαρχος. Ο Δήμαρχος είπε ότι τότε ήταν δημοτική 
περιουσία και τώρα δεν είναι; 
 Καρατίδης: Πάντα είναι δημοτική περιουσία. Όχι δημοτική, Κοινοτική. 
 Αναστάσιος. Σιδηρόπουλος: Θα κάνω μία σύντομη δήλωση. Είμαι βέβαιος ότι 
κανείς δεν επιθυμεί τέτοια τροπή και εξέλιξη των πραγμάτων, δηλ. ένα χωριό 
διχασμένο. Κανείς δεν επιθυμεί να φτάσουμε στο σημείο οι μισοί κάτοικοι του 
χωριού να βάλουν εναντίον των υπολοίπων. Επειδή ο κ. Δήμαρχος έδειξε 
τουλάχιστον μέσα από την τοποθέτησή του σε μία προοπτική συνολικότερης 
αντιμετώπισης και ρύθμισης του ζητήματος, γιατί νομίζω ότι και η δική μου 
τοποθέτηση αυτό το βασικό σκεπτικό είχε. Ότι αν μπορούμε να το αντιμετωπίσουμε 
συνολικά για να δικαιώσουμε την περιοχή και τους κατοίκους της. Και επειδή λοιπόν 
ο κ.Δήμαρχος έθεσε πρόβλημα νόμων, υπάρχει έλλειμμα, το οποίο ενδεχόμενα  δεν 
τον βοηθάει για να μπορέσει το επόμενο διάστημα συνολικότερα να το ρυθμίσει και 
να το αντιμετωπίσει για να δικαιώσει το σύνολο των κατοίκων, γιατί  αυτό είναι 
δικαιοσύνη, αυτό είναι δημοκρατία, αυτό είναι ισονομία, και σ’ αυτή την κατεύθυνση 
πρέπει να παλέψουμε όλοι. Εγώ κε Δήμαρχε είμαι ανοικτός να καθίσουμε από 
κοινού, δώστε πίστωση χρόνου στο θέμα, να καθίσουμε από κοινού κι να δούμε μέσα  
από όποιο νόμο , μπορούμε να κάνουμε μια παρέμβαση κεντρικά για να μπορέσει και 
το δημοτικό συμβούλιο να διευκολυνθεί  και ρυθμιστεί συνολικά για όλους τους 
δημότες, για όλους τους κατοίκους του Τριποτάμου, γιατί όλοι πρέπει να δικαιωθούν 
και νομίζω ότι καμιά πλευρά δεν κινείται στην αντίθετη κατεύθυνση. Σ’ αυτό θα 
ήθελα από κοινού να συνεργαστούμε και να δεσμευθούμε ότι σε αυτή την 
κατεύθυνση θα κινηθούμε συνολικά όλοι, της δικαίωσης όλων των κατοίκων του 
Τριποτάμου. 
 Καρατίδης: Οι κοι λένε ψέματα. Θα συνεχίσω για να πω και μερικές αλήθειες 
αφού το θέλουν. Παρακαλώ την επιτροπή τεχνικών θεμάτων να ανέβει στον 
Τριπόταμο και να δει  την κατάσταση πώς έχει για να κάνει μία επαλήθευση. Να πάνε 
να δούνε εάν υπάρχουν δένδρα δυτευμένα προ εικοσαετίας και θα δείτε ότι και η 
έκταση αυτή δεν είναι η πραγματική, είναι περίπου στα 2,5 στρέμματα και αυτά είναι 
ξερά δένδρα. 
 Πουλασουχίδης: Ήθελα να ρωτήσω για ποιο θέμα συζητάμε; Αν είναι νόμιμη 
ή μη η παραχώρηση ή αν είναι σκόπιμη ή όχι η παραχώρηση; Εχω την αίσθηση ότι 



συζητάμε αν είναι σκόπιμη. Είπε ένα σωρό ο Δήμαρχος αλλά ποια είναι η 
σκοπιμότητα να εκποιηθεί αυτή τη στιγμή η δημοτική έκταση, δεν μπορώ να το 
καταλάβω.  
 Δήμαρχος: Με την ίδια σκοπιμότητα κε Πουλασουχίδη που στην ίδια 
συνεδρίαση, δεν θυμάμαι αν ήσασταν εσείς παρόν, το Δ.Σ. της Βέροιας κατά 
πλειοψηφία  αποφάσισε την παραχώρηση δύο εκτάσεων στον Τριπόταμο και 
ομόφωνα δύο εκτάσεων στη Βέροια. Με ποια σκοπιμότητα λοιπόν η μειοψηφία είπε 
6 στρέμματα στην περιοχή της Γκαλίγκας να δοθούν στον κ. Γκιλιόπουλο, ενώ στον 
Τριπόταμο είπε όχι; Σήμερα δεν εξετάζουμε την σκοπιμότητα ή τη νομιμότητα, 
εξετάζουμε την ανάκληση ύστερα από αίτησή σας των αποφάσεων.  
 Πουλασουχίδης:Γιατί εξοργίζεστε κε Δήμαρχε; Μην το λέτε σε μένα. Πείτε το 
στους δικούς σας δημ. συμβούλους που βγήκαν την τρίτη το πρωϊ στον Τριπόταμο. 
 Δήμαρχος: Εσείς με ρωτήσατε και εσάς απαντώ. Με την ίδια σκοπιμότητα 
που το Δ.Σ. της Βέροιας στην ίδια συνεδρίαση ομόφωνα αποφάσισε να δώσει 6 
στρέμματα  στην περιοχή της Γκαλίγκας στον κ. Γκιλιόπουλο κατά πλειοψηφία στον 
Τριπόταμο. Δημοτική περιουσία ήταν και εκείνη, δημοτική περιουσία είναι και αυτή. 
Εκτός εάν αποποιείσθε και δεν είναι δημοτική περιουσία του Τριποτάμου, οπότε 
κάνουμε λάθος και ανακαλούμε τις αποφάσεις.  
 Γαβρίδης: Υπάρχει μεταγενέστερη απόφαση του τοπικού συμβουλίου για το 
ίδιο θέμα και αν ναι, το λάβατε υπόψη; 
 Δήμαρχος: Ο πρόεδρος του τοπικού συμβουλίου να απαντήσει. 
 Πρόεδρος: Αν νομίζετε ότι μερικοί εδώ μέσα επειδή μπορεί να έχετε δίκιο ή 
δίκαιο αίτημα, έχετε αυτοαναγορευθεί σε τιμητές και επιτιμητές κάνετε μεγάλο 
λάθος. Θα σέβεστε το Δ.Σ., όπως σας σεβόμαστε εμείς όλους. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Στο σημείο αυτό ο πρόεδρος διέκοψε τη συνεδρίαση για 5 λεπτά. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Πρόεδρος: Συνεχίζεται η διακοπείσα συνεδρίαση. Παρακαλώ να μην έχουμε 
αποδοκιμασίες, επιδοκιμασίες για να προχωρήσουμε ομαλά. Θέλω να ζητήσω 
συγνώμη εκ μέρους του προέδρου του τοπικού συμβουλίου του Τριποτάμου  για την 
έκρηξή του. 
 Χιονίδης: Κε Γαβρίδη δεν θυμάμαι ακριβώς την ημερομηνία να σας πω, 
είχαμε προγραμματισμένη συνεδρίαση τοπικού συμβουλίου για το τεχνικό 
πρόγραμμα του 2006 μετά  το πρώτο επεισοδιακό συμβούλιο εδώ. Χωρίς να έχω ιδέα 
στις οκτώ παρά πέντε πηγαίνω στην Κοινότητα και βρίσκω  κάποιους συμπολίτες μας 
να έχουν μπει μέσα στην Κοινότητα και να ζητούν να πάρουμε μία απόφαση να 
ορίσουμε μία επιτροπή, η οποία ήταν άκυρη βάση του κώδικα και όλη η απόφαση 
που πήραμε δεν ήτανε νόμιμη και την ψήφισα με επιφύλαξη. Παρόλα αυτά και οι 
ίδιοι αυτοί που έφεραν την πρόταση αυτή, κατάλαβαν ότι δεν ήταν έγκυρη και 
έρχονται στις 28-11-2005 οι πέντε πρόεδροι και ζητούν σύγκληση τοπικού 
συμβουλίου για συζήτηση και λήψη απόφασης ανάκλησης προηγουμένων 
αποφάσεων, με την οποία δίνεται η δυνατότητα στο Δήμο Βέροιας να εκποιήσει 
κοινόχρηστες εκτάσεις σε ιδιώτες. Ζήτησαν τη σύγκληση του τοπικού συμβουλίου  
σε εύλογο χρονικό διάστημα. Αυτό όμως δεν μπορούσε να γίνει, εμείς δεν πήραμε 
απόφαση να δίνει ο Δήμος εκτάσεις σε ιδιώτες. Στην απόφασή μας στις 27-6-2005  
αποφασίζουμε ομόφωνα και λέμε: «Το Τ.Σ. εγκρίνει την εκποίηση χωρίς δημοπρασία  
στις παραπάνω κοινόχρηστες δημοτικές εκτάσεις στους ανωτέρω αναφερομένους που 
τις κατέχουν αυθαίρετα, εφόσον διαπιστωθεί από την αρμόδια επιτροπή τεχνικών 
θεμάτων Βέροιας, αν έχουν τις κατάλληλες προϋποθέσεις. Εσείς καταλάβατε ότι 
εμείς δίνουμε αυτή τη δυνατότητα  σαν τοπικό συμβούλιο από αυτή την απόφαση που 
σας διάβασα; Πως λοιπόν θα συνεδριάσουμε για να πάρουμε μία απόφαση που εμείς 
δεν την έχουμε καν εγκρίνει; Και τους απάντησα με την παρακάτω επιστολή: «Σε 
απάντηση στις 28-11-2005  αιτήσεώς σας γνωρίζουμε ότι παρακολουθούμε με ζωηρό 
ενδιαφέρον το ζήτημα που προέκυψε από την κοινοποίηση της επιτροπής σας, 



αναφορικά όμως με την προαναφερόμενη αίτησή σας, αυτή στηρίζεται επί 
εσφαλμένης προϋπόθεσης, καθόσον δεν υφίσταται απόφαση με την οποία να δίνεται 
η δυνατότητα στο Δήμο Βέροιας να εκποιεί εκτάσεις σε ιδιώτες. Το αληθινό και το 
ορθό είναι ότι αρμοδίως προτείναμε στην υπηρεσία του Δήμου με τη σχετική 
επιτροπή τεχνικών θεμάτων την εφαρμογή, όπου πληρούνται οι νόμιμες 
προϋποθέσεις,  του άρθρου 28 του ν. 1080, όπως ισχύει από το 2003. Με πρόσφατη 
εξέλιξη και την υπαγωγή του αιτήματος των ιδιωτών του δημοτικού διαμερίσματος 
του Τριποτάμου στην επιτροπή του άρθρου 18 τη γνωρίζετε εξίσου καλά. Ως 
διατελέσαντες δε πρόεδροι της κοινότητας Τριποτάμου γνωρίζετε οποιαδήποτε 
ανάμειξή μας τώρα που η υπόθεση βρίσκεται στην αρμοδιότητα άλλου διοικητικού 
οργάνου, είναι τουλάχιστον παράνομη και ανακόλουθη. Είναι βέβαιο πως το τοπικό 
συμβούλιό μας, μετά από τις υπ’ αριθ. 1,5,9/2005 αποφάσεις μας, δεν έχει σχετική 
αρμοδιότητα και συνεπώς δεν μπορεί  εκ νόμου να ικανοποιήσει  το αίτημά σας. Τις 
όποιες θέσεις σας αλλά και ζητήματα νομιμότητας μπορείτε και πρέπει να τις θέσετε  
ενώπιον των συντεταγμένων  διοικητικών οργάνων, στα οποία ήδη έχετε προσφύγει». 
 Ουσουλτζόγλου: Αυτή η έκταση των 6 στρεμμάτων στην Γκαλίγκα  
διεκδικείται από κατοίκους ή διεκδικείται από κάποιον;  
 Δήμαρχος: Κα Ουσουλτζόγλου την παραχωρήσαμε σε κείνη την συνεδρίαση, 
την κατείχε όπως κατέχουν αυτές τις εκτάσεις, εκτός αν δεν αντιλαμβάνεστε.  
 Ουσουλτζόγλου: Καταλάβατε τι σας ρωτάω; 
 Δήμαρχος: Εσείς καταλάβατε τι ρωτάτε; 
 Ουσουλτζόγλου: Απαντήστε μου σε αυτό που σας ρωτάω και μην το 
σχολιάζετε. Μην υποτιμάτε κανέναν. Στην Γκαλίγκα  υπάρχουν κάποιοι που 
διεκδικούν  την έκταση που δόθηκε στον όποιο κ. Γκιλιόπουλο; 
 Δήμαρχος: Και πού να το ξέρω εγώ αυτό; Το συμβούλιο εξετάζει τις 
προϋποθέσεις και παραχωρήθηκε η έκταση.  
 Ουσουλτζόγλου: Κε Δήμαρχε το αναφέρατε ως παράδειγμα. Είναι δύο 
ανόμοιες περιπτώσεις.  
 Δήμαρχος: Όχι δεν είναι καθόλου ανόμοιες περιπτώσεις. 
 Ουσουλτζόγλου: Είναι δύο ανόμοιες περιπτώσεις. Είναι σαφές αυτό που είπα, 
δεν θα παίξουμε την κολοκυθιά. 
 Δήμαρχος: Δεν είναι ανόμοιες περιπτώσεις κα Ουσουλτζόγλου. Αλλά εκεί δεν 
υπήρχαν κάτοικοι Τριποτάμου να διαμαρτυρηθούν, ομόφωνα ψηφίσατε εκείνο το 
βράδυ. Στον Τριπόταμο ψηφίσατε κατά πλειοψηφία, ψηφίσατε όμως ομόφωνα για 
την κατεχόμενη έκταση  από τον κ. Γκιλιόπουλο με τον ν. 1080/80.  
 Ουσουλτζόγλου: Καταλάβατε τι σας λέω; Μπερδεύετε την Γκαλίγκα με τον 
Τριπόταμο; 
 Πουλασουχίδης: Κε πρόεδρε εσείς συμφωνείτε σαν πρόεδρος του τοπικού 
συμβουλίου, που πρέπει να πάρετε  τις ευθύνες σας, με τη σκοπιμότητα παραχώρησης 
στους κατέχοντες αυθαιρέτως εκτάσεις στον Τριπόταμο; Σε όλους και αν όχι σε 
ποιούς. Απάντηση θέλω. 
 Χιονίδης: Εγώ κε Πουλασουχίδη σε αυτούς που έχουν πραγματικά τις 
προϋποθέσεις, ναι είμαι υπέρ τους, αλλά και θα ήθελα να είμαι και από την απέναντι 
μεριά  και μακάρι να μπορέσουμε να διεκδικήσουμε  κάτι γιατί 27 χρόνια 
κοροϊδευόμαστε  σε αυτό το χωριό με ένα δικηγόρο, γιατί θα ήμουνα από αυτούς θα 
έπαιρναν έκταση. 
 Πρόεδρος:Τοποθετήσεις. 
 Πουλασουχίδης: Θα ήμουνα ο τελευταίος που θα πρότεινα στο Δ.Σ. να 
ανακληθούν οι αποφάσεις που συζητάμε σήμερα για λόγους νομιμότητας όπως 
υποστήριξε ο συνήγορος των ενδιαφερομένων, διότι γνωρίζω πολύ καλά ότι αυτό το 
θέμα θα κριθεί από την επιτροπή του  άρθρου 18  που είναι αποκλειστικά και μόνο 
αρμόδια να κρίνει θέματα νομιμότητας. Εμείς όμως σαν δημοτικό συμβούλιο 
κρίνουμε και επί της σκοπιμότητας, αυτός είναι ο ρόλος μας και πρέπει να τον 
ασκούμε. Η ερώτηση αυτή είχε να κάνει επί της ουσίας του θέματος, αν δηλ. αυτή η 



απόφαση σκοπιμότητας που πήρε το συμβούλιο την προηγούμενη φορά, σήμερα με 
τα νέα δεδομένα εξακολουθεί να έχει τους ίδιους λόγους  που υποστηρίζουν τις δύο 
αποφάσεις που σήμερα συζητάμε. 

Η σκοπιμότητα έχει να κάνει με την πολιτική του Δήμου όσον αφορά την 
συγκεκριμένη περιοχή. Διότι δεν αφορά ένα κομμάτι μιας περιοχής αλλά αφορά μία 
ολόκληρη περιοχή, είναι 268 στρέμματα, είναι μεγάλη έκταση για να την διαχειριστεί 
ο Δήμος και μάλιστα με αυτούς τους όρους. Τι εννοώ: είπαμε και στο προηγούμενο 
Δ.Σ. ότι 10 Δεκεμβρίου λήγει η προθεσμία, πρακτικά λήγει 11 Δεκεμβρίου και 
πρότεινα τότε να αναβάλουμε τη θέση μας ούτως ώστε να συγκεντρωθούν όλες οι 
αιτήσεις και να δούμε τι αιτήσεις έχει ο Δήμος και τι παραχωρεί τελικά. Θεωρητικά 
αν τελικά ο Δήμος παραχωρήσει 20 στρέμματα από εκεί υποτίθεται ότι περισσεύουν 
άλλα 200, τα οποία αύριο-μεθαύριο μπορεί να τα αξιοποιήσει ο Δήμος με τον ένα ή 
τον άλλο τρόπο ή να βρεθεί, όπως λέει ο κ. Σιδηρόπουλος, ένας τρόπος να διανεμηθεί 
στους κληρούχους και να είναι όλοι ικανοποιημένοι. Δεν το δέχθηκε ο Δήμαρχος 
παρόλο που την ίδια μέρα αντιμετωπίσαμε ένα πρακτικό πρόβλημα. Και το θυμάστε 
πολύ καλά υπήρχε μία αίτηση κάποιου που είχε περάσει από την επιτροπή ότι το 
κατείχε πλην όμως εμφανίστηκε ο αδελφός του που είπε ότι το κατέχει και ο ίδιος. 
Δεν ξέρω αν αύριο εμφανιστεί κάποιος άλλος και πει «έχω καταθέσει κι εγώ αίτηση» 
τι θα πει ο Δήμος τότε; Ακούγεται στο Δ.Σ. γι αυτό το θέμα ότι ορισμένοι έχουν 
υποβάλει δύο και τρεις αιτήσεις στο παρελθόν με την ίδια βάση, δηλ. ότι το κατείχαν 
επί 15ετία πριν το 1980 και απορρίφθηκαν οι ενστάσεις. Σήμερα είδα να 
κυκλοφορούν κάτι τέτοιες αποφάσεις εδώ μέσα, τις οποίες έπρεπε να τις αναζητήσει 
ο δήμος και να τις έχει στο φάκελο, για να ξέρουμε αν όντως υπήρξαν, αν όντως 
κάποιες επιτροπές αποφάνθηκαν όταν ήταν πιο κοντά στο οριακό χρονικό σημείο 
δηλ. στο ’80. Διότι και εδώ είδα μια αίτηση για 6.600 στρέμματα που την 
προηγούμενη φορά πέρασε για 10. Πόσο είναι τα κατεχόμενα; 6.600 ή 10στρ.; 
Εμφανίζεται, έστω όψιμα, έστω καθυστερημένα, μία ομοφωνία, διότι οι ελάχιστες 
εξαιρέσεις που έχουν να κάνουν με προσωπικά συμφέροντα που είναι εύλογα δεν 
καταργούν την ομοφωνία, έρχεται η ομοφωνία του χωριού που λέει  ότι θα πρέπει 
όλοι να δικαιωθούν. Τι θα πάρουν αν δικαιωθούν κάποτε και δεν υπάρχουν εκτάσεις; 
Αν χαρακτηρίστηκε το οικόπεδο για κάποιου Χ  στον Προμηθέα και έγινε χώρος 
πρασίνου και του λέμε αποζημιώσου με την τιμή που θα ορίσει το δικαστήριο που 
είναι πολύ κατώτερη της αξίας οπότε ζητάει αντικατάσταση του οικοπέδου του με 
ένα ίσης αξίας, σηκώνουμε τα χέρια και λέμε δεν έχουμε; Δεν θα μπορούσαμε από τα 
260  στρέμματα να βάλουμε και 10 στην άκρη και να πούμε εσύ που έχασες την 
περιουσία σου το αντικαθιστούμε είτε στον Τριπόταμο είτε στην Κουμαριά είτε 
οπουδήποτε αλλού; Διότι καλά είναι τα προσωπικά συμφέροντα αλλά κάποια στιγμή 
πρέπει να δούμε και τα γενικά, και ας μην πηγαίνουμε συνέχεια στο παρελθόν και 
μάλιστα το χρησιμοποιούμε με εντελώς αποσπασματικό τρόπο. Διότι και επί του κ. 
Βλαζάκη αποφασίσθηκαν παραχωρήσεις στο Λιανοβρόχι, κακώς, αλλά μπήκαν και 
κάποιοι όροι. Δεν μπορείς εάν κατέχεις 10 στρέμματα να πάρεις τα 10, θα πάρεις τα 
4. Δεν θέλω να ξύνω πληγές. Είμαστε εδώ σήμερα όχι γιατί το ήθελε η 
αντιπολίτευση, γιατί την επομένη  αυτοί που μετά από πρόταση δική μου σήκωσαν το 
χέρι με ονομαστική ψηφοφορία και ψήφισαν, γύρναγαν στον Τριπόταμο και έλεγαν 
«αυτή η απόφαση θα ανακληθεί» και μας έφεραν όλους εδώ μέσα σήμερα να 
μαλώνουμε γιατί υποσχέθηκαν οι συνάδελφοι της πλειοψηφίας, που έχουν και την 
δυνατότητα να το πράξουν. Δεν μπορούμε να αποκτήσουμε την πλειοψηφία, άρα 
λοιπόν ό,τι θα γίνει εξαρτάται από την πλειοψηφία και αυτή καθορίζει  την τύχη του 
θέματος, εμείς απλώς συζητάμε λέμε τις απόψεις μας και στην ψηφοφορία μας 
αποστομώνουν και πάμε στην άκρη. Τονίζω ότι κανείς δεν επιβάλει στο Δήμο ή στο 
Δημοτικό Συμβούλιο  την παραχώρηση των εκτάσεων, είναι δυνητική, και όταν λέει 
ο νόμος δύναται εγώ, ως δημ. σύμβουλος, οφείλω να ρωτήσω και εσάς, και εσείς 
πολύ περισσότερο από μένα που μπορείτε να υλοποιήσετε  αυτό που πιστεύετε ή που 
θέλετε  θα πρέπει να ελέγξετε το δύναται υπό ποίους όρους ο Δήμος το ασκεί  ή το 



δημ. συμβούλιο και να μην καλύπτεστε κάθε φορά λέγοντας «εγώ πρότεινα και άλλοι 
ψήφισαν» διότι ξέρουμε πολύ καλά  ότι εσείς προτείνατε και σεις ψηφίσατε.   

Ουσουλτζόγλου: Είναι λίγο ασυνήθιστο και λίγο περίεργο το τυπικό της 
σημερινής διαδικασίας  και υπάρχει μία συνέχεια στη συζήτηση στην οποία πρέπει να 
σταθούμε αναγκαστικά. Δεν είναι εδώ ο κ. Γκαλίτσιος , έχει αποχωρήσει, άρα δεν θα 
μείνω σε σημείο που έθιξε αφού είναι απών. Υπάρχουν για το ζήτημα ενστάσεις 
ισχυρές και γίναμε πάλι μάρτυρες σήμερα μιας μάχης που δεν τιμά πραγματικά 
κανέναν μας. Η επιτροπή του άρθρου 18 είναι σαφές ότι θα δει το θέμα της 
νομιμότητας  ή τα δικαστήρια.. Το ζήτημα της σκοπιμότητας όμως, όπως προανέφερε 
και ο κ. Πουλασουχίδης, είναι το μείζον και είναι αυτό το οποίο τέθηκε  από την αρχή 
και τις δύο προηγούμενες φορές. Υπάρχει μία ενιαία έκταση και δεν θα σταθώ σε 
πράγματα  που είπα στο παρελθόν και έχουν καταγραφεί στα πρακτικά. Ας το δούμε 
ψύχραιμα πια, είδατε τι πρόβλημα δημιουργήθηκε και βεβαίως δημιουργήθηκε και με 
την στάση των συμβούλων της πλειοψηφίας που πολλοί επισκέφθηκαν εκείνη την 
έκταση και όταν την είδαν είπαν: «μα πως το παραχωρήσαμε αυτό»; Και το είπαν 
ενώπιον των κατοίκων. Ερχόμαστε λοιπόν σ’ αυτό το σημείο και είδατε τι διαθέσεις 
υπάρχουν και είδατε πώς πυροδοτήθηκε το κλίμα και είδατε πού οδηγεί η αδιαλλαξία. 
Οταν διαφάνηκε το πρόβλημα από την αρχή, σας είπα ένα πράγμα, να πάτε στον 
Τριπόταμο, μην φοβάστε να πάτε στον Τριπόταμο, κάντε μία λαϊκή συνέλευση, όλοι 
είναι δημότες σας, είστε ο Δήμαρχός τους, καθίστε απέναντί τους και δείτε το ζήτημα  
και συζητήστε, τα πράγματα λύνονται με την κουβέντα και όχι με τις αντιθέσεις. 
Όταν μάτι πέσει στον γκρεμό πάει τελείωσε. Μιλάτε για κοροϊδία και για ψέματα κε 
Δήμαρχε. Πέστε μου σας παρακαλώ η συγκεκριμένη εφημερίδα που σας έδειξα, δεν 
γράφει αυτά που διάβασα; Θα με βγάλετε τρελή; Και μακριά από μένα το να παίρνω 
μεμονωμένα κομμάτια, ποτέ δεν άσκησα τέτοια δημοσιογραφία και ούτε πολιτική 
τέτοια άσκησα ποτέ. Προσπαθώ να είμαι όσο ειλικρινής γίνεται και όσο 
αντικειμενική γίνεται γιατί φυσικά είναι ανθρώπινο και όλοι μας κάνουμε και λάθη. 
Αλλά εν προκειμένω γιατί ρίχτετε την ευθύνη σ’ αυτούς τους ανθρώπους και γιατί 
βγάζετε την ούρα σας απ’ έξω; Το ερώτημά μου παραμένει. Δεν μπορούσατε δηλ. 
ευθαρσώς να σηκωθείτε και να πείτε: «ναι ήταν και δική μου άποψη αυτή η 
παραχώρηση». Θα το εκτιμούσα ιδιαίτερα .Το αποφεύγετε όμως για λόγους πολιτικής 
σκοπιμότητας και αυτή την τριετία και φυσικά τον επόμενο χρόνο ακόμη χειρότερα, 
μόνο την πολιτική σκοπιμότητα υπολογίζετε. Και εμείς χάνουμε φίλους αλλά δεν 
υπολογίζουμε την πολιτική σκοπιμότητα, δεν μας έστειλε εδώ ο κόσμος για να δούμε 
το τομάρι μας. Κρεμάσατε λοιπόν τους συναδέλφους σας, τους συντρόφους σας, οι 
οποίοι σας στέκονται στις ονομαστικές ψηφοφορίες, σας στέκονται όρθιοι και αν 
τεθεί θέμα ονομαστικής ψηφοφορίας πάλι αυτοί θα στέκονται στο πλευρό σας, αυτοί 
θα σας στηρίξουν. Εκκρεμούν τα ζητήματα στα δικαστήρια από το 80 και δεν σας 
ζητήθηκε καμία κριτική να κάνετε  για κυβερνήσεις ή για άλλα πράγματα. Εδώ λέμε 
«τα σύκα σύκα και τη σκάφη σκάφη». Είναι γνωστό ότι το ζήτημα ξεκινάει από το 
΄31 να μην αναφερθούμε πάλι στο ιστορικό και όλες τις αποφάσεις και όλη την 
πορεία. Θα την κρίνει η ιστορία. Και εσάς και εμάς θα μας κρίνει η ιστορία. Αλλά 
επιτρέψτε μου εσείς θα κριθείτε σαν αυτόν που δίκασε και χώρισε ένα χωριό στη 
Βέροια, στον ενιαίο Δήμο, που πρέπει να τον φυλάμε σαν κόρη οφθαλμού. Ο 
κ.νπρόεδρος του Δ.Σ. σήμερα  μάταια προσπαθεί  να επιβάλει την τάξη, γιατί δεν έχει 
το ηθικό ανάστημα. Γιατί εκείνος κυρίως πυροδότησε το κλίμα, μην το ξεχνάτε. Γιατί 
προήδρευσε στην επιτροπή αντί του κ. Καλαϊτζίδη ενώ δεν έπρεπε να το κάνει. 
Μπορεί να μην έχει δόλο, δεν τον κατηγορώ για δόλο, αλλά έπρεπε να έχει εκφράσει 
ότι έχει ηθικό κώλυμα. Και έχει ηθικό κώλυμα, δυστυχώς. Από το 1979 μέχρι το 
1994, γιατί αναφέρθηκαν διάφορα εδώ, δεν καταπατήθηκε ούτε μέτρο και δεν το 
αμφισβητείτε ούτε εσείς αυτό, γατί περιφρουρήθηκε η έκταση. Τα πρώτα δέντρα 
φυτεύτηκαν  σύμφωνα με τα δικά μου στοιχεία το ΄72 μέχρι το ΄78 γιατί είχε γίνει το 
έργο της άρδευσης και ξέρουμε ότι το νερό «ανοίγει την όρεξη» και αφού υπάρχει 
αυτό το καθεστώς, συμβαίνουν αυτά. Λέτε κε Δήμαρχε ότι εφαρμόζετε του νόμους 



και φωνάζετε πολύ, το πρόβλημα είναι ότι εφαρμόζετε τους νόμους κατά το δοκούν, 
ούτε την πολιτική διάσταση ακόμη χειρότερα, γιατί είστε πολιτικό πρόσωπο, 
αντιλαμβάνεστε ακόμη και σήμερα. Εφαρμόζετε λέτε την απόφαση του τοπικού 
συμβουλίου  πραγματικά τον λυπήθηκα τον πρόεδρο του τοπικού συμβουλίου  
σήμερα γιατί είμαι σίγουρη ότι ήρθε στο Δήμο και η πρώτη απόφαση, με την οποία  
εισήχθη το θέμα αλλά ήρθε και η δεύτερη απόφαση, με την οποία ομόφωνα, και αν 
είναι ψέματα ας βγούνε οι υπόλοιποι τοπικοί σύμβουλοι να μου το πουν, ζητάτε η 
ανάκληση. Εσείς είστε που λέτε πάντα ότι σεβόμαστε τις αποφάσεις των τοπικών 
συμβουλίων. Μήπως δεν την λάβατε την απόφαση; Μήπως δεν την στείλανε διότι 
εδώ έχουμε χάσει τον μπούσουλα, δεν ξέρουμε πού υπάρχει σκοπιμότητα πια. Δεν 
σας ζήτησε κανείς να παρανομήσετε, είναι δημοτική περιουσία αμφισβητείται από 
την στιγμή που είναι στα δικαστήρια και ουδεμία σχέση έχει με την Γκαλίγκα. 
«Αλλού ο φάντης, αλλού το ρετσινόλαδο» μην μπερδεύετε λοιπόν κανένα 
Γκιλιόπουλο. Είπατε προηγουμένως στον κ. Τσανασίδη όταν σας επισκέφθηκε  «έλα 
στο Δ.Σ. το βράδυ να πεις τις απόψεις σου», όπως εσείς είπατε προηγουμένως. Εδώ οι 
άνθρωποι έρχονται, 3ο Δ.Σ. σήμερα, γίνεται μία «χάβρα Ιουδαίων» και φτάσαμε σ’ 
αυτό το σημείο, δεν επιτρέψατε σε κανέναν να μιλήσει και γι αυτό φτάσαμε εδώ, 
γιατί ξεχείλισε το ποτήρι. Θέλω επίσης να ρωτήσω τον κ. Χιονίδη και να πάρω μία 
απάντηση, αν τελικά υπάρχει αυτή η δεύτερη απόφαση, η οποία, οι πληροφορίες μου 
από τους τοπικούς συμβούλους λένε ότι ελήφθη για ανάκληση της απόφασης. Να 
ξέρουμε γιατί συζητάμε εδώ πέρα. 

Παπαστεργίου: Κατ’ αρχήν θα ήθελα να στιγματίσω την συμπεριφορά μέλους 
του προεδρείου που οδήγησε  στην διακοπή της συνεδρίασης, δεκτή η συγνώμη του 
αρκεί να αποδειχθεί ειλικρινής. Κατά  δεύτερο λόγο  κε Δήμαρχε θέλω να πω ότι όλα 
αυτά τα οποία είπατε με την αγόρευσή σας προηγουμένως, γι’ αυτή τη συγκεκριμένη 
στιγμή, γι’ αυτό το συγκεκριμένο κλίμα που υπάρχει εδώ και τόσο καιρό στον 
Τριπόταμο, μόνο εγκυκλοπαιδική αξία έχουν. Και το κάνατε αυτό γιατί δεν θέλετε να 
δείτε το πρόβλημα, και το πρόβλημα είναι η αναστάτωση που επικρατεί στο χωριό. 
Είναι η ένταση που επικρατεί στο χωριό. Είναι ο κοινωνικός ιστός και η κοινωνική 
συνοχή που διαρρηγνύεται στο χωριό και αυτό δεν έγινε κε Δήμαρχε  γιατί κάποιοι 
πρόεδροι παλαιότερα δεν πήραν τις αποφάσεις που έπρεπε ή γιατί δόθηκε από το 
Κομνήνιο το οικόπεδο για να κτιστεί η σχολή της αστυνομίας. Αυτή η ένταση 
δημιουργήθηκε αποκλειστικά και μόνο μετά την εισήγηση τη δική σας στο 
προπροηγούμενο Δ.Σ., όπου 15  σύμβουλοι δικοί σας πήραν την απόφαση γι αυτές τις 
συγκεκριμένες παραχωρήσεις. Και θα λυθεί το πρόβλημα κε Δήμαρχε εάν θέλετε 
εσείς νε ξανακάνετε τώρα χωρίς πολλές κουβέντες μία νέα εισήγηση για ανάκληση 
αυτών των αποφάσεων και να είστε 100% σίγουροι ότι όλοι αυτοί οι συνάνθρωποί 
μας θα έρθουν να καθίσουν στο τραπέζι να κουβεντιάσουν το θέμα και να 
συμφωνήσουν  και να βρούνε την καλύτερη λύση. 

Καλαϊτζίδης: Τίθεται ένα θέμα τελικά αν αυτά τα κομμάτια είναι περιουσία 
του Δήμου ή είναι περιουσία όλων κατοίκων του Τριποτάμου; Η απάντηση είναι ότι 
είναι περιουσία του Δήμου. Όπως περιουσία του Δήμου ήταν και η έκταση της 
σχολής αστυνομίας στο Κομνήνιο, η οποία παραχωρήθηκε. Πάντως γι’ αυτά τα 
συγκεκριμένα κομμάτια, απ’ ότι γνωρίζω, έγιναν από κάποιους παλιούς προέδρους 
κάποιες διοικητικές αποβολές. Αυτές οι διοικητικές αποβολές δεν είχαν καμία τύχη, 
με αποτέλεσμα οι πρόεδροι να μην μπορέσουν να διώξουν τους ιδιοκτήτες από εκεί. 
Δεν προχώρησαν όμως σε καμία άλλη δικαστική διαμάχη προκειμένου να 
αποκτήσουν και να δώσουν στους κληρούχους αυτά τα κομμάτια. Αντίθετα ένα 
τέτοιο πράγμα έχει γίνει για το πεδίο βολής, το οποίο τελικά έχει δικαιωθεί  από τον 
Αρειο Πάγο σε έναν συγκεκριμένο άνθρωπο. Γιατί οι πρόεδροι δεν κάνανε αυτές τις 
διαδικασίες  που έπρεπε να κάνουν τότε και μεταφέρουν συνέχεια αυτό το πρόβλημα; 
Γιατί αυτοί οι άνθρωποι δεν δώσανε μία λύση τελικά σ’ αυτά τα προβλήματα τα 
οποία ταλανίζουν το χωριό; Είμαστε εμεί αυτοί οι οποίοι διαρρηγνύουμε τον 
κοινωνικό ιστό του Τριποτάμου; Αποβάλλουν τις δικές τους ευθύνες και το 



εκμεταλλεύεται  η μειοψηφία αυτό το πράγμα; Δηλ. είναι σωστά αυτά τα πράγματα; 
Φυσικά και όχι. Σε προηγούμενη συζήτηση του θέματος έρχεται η αρχηγός της 
μειοψηφίας να χωριστεί αυτό το τεμάχιο το μεγάλο τα 268 στρ. και να δοθούν στους 
κληρούχους. Με ποιες διαδικασίες; Παραπλανάτε τον κόσμο ή δεν τον παραπλανάτε; 
Υπάρχει κάτι βάσει νόμου για να μπορέσει  να γίνει αυτό το πράγμα; Αυτή τη στιγμή 
όχι. Υπάρχουν κάποιες δικαστικές διενέξεις αυτή τη στιγμή; Όχι. Προσκομίστηκαν 
από την πλευρά των κατοίκων του Τριποτάμου, οι οποίοι κόπτονται γι αυτήν την 
περιουσία, για να πάμε πίσω αυτή την διαδικασία; Απ΄,ότι γνωρίζω όχι. Ερχόμαστε 
εδώ στο Δ.Σ. και προσπαθούμε να  κρατήσουμε τις διαδικασίες και να τηρήσουμε 
τους νόμους. Αυτές όμως οι διαδικασίες δεν γίνονται έτσι. Υπάρχουν νόμοι, 
υπάρχουν διαδικασίες οι οποίες πρέπει να τηρηθούν και πιστεύω ότι το Δ.Σ. τις έχει 
τηρήσει  τις νόμιμες διαδικασίες.  

Σιδηρόπουλος: Θα είμαι λιτός στην ομιλία μου αλλά θα είμαι σαφής, 
κατανοητός και ουσιώδης. Ασφαλώς και το θέμα που συζητάμε είναι σοβαρό και ένα 
θέμα με πολλές ιδιαιτερότητες και σαν τέτοιο θέμα θα έπρεπε να το δούμε  και να το 
αντιμετωπίσουμε. Είμαι υποχρεωμένος να πω και να τονίσω ότι η δημ. αρχή δεν είχε 
ούτε έχει την πρόθεση σε καμία περίπτωση να αδικήσει ή να ευνοήσει κανέναν 
απολύτως. Πάρθηκε μία απόφαση από την δημ. αρχή κατά πλειοψηφία σε ένα 
προηγούμενο Δ.Σ., ύστερα από μία σχετική θετική εισήγηση του τοπικού συμβουλίου 
και πάντα σύμφωνα με τις κείμενες διατάξεις και τους ισχύοντες νόμους. Όμως 
προσωπική μου άποψη είναι ότι ύστερα από τη νέα αρνητική ομόφωνη απόφαση του 
τοπικού συμβουλίου του συνοικισμού Τριποτάμου, ύστερα ενδεχόμενα από μία  
καλύτερη ανάλυση και μελέτη του όλου θέματος και σε συνδυασμό πάντα με τις 
πολλές ιδιαιτερότητες που τόνισα και τονίζω για μένα έχουν ξεχωριστή σημασία, 
πιστεύω ότι υπάρχουν λύσεις, οι οποίες θα ικανοποιούν  και δεν θα αδικούν κανέναν 
Υπάρχουν λύσεις τις οποίες ενδεχομένως αυτή τη στιγμή θεωρώ ότι δεν θα πρέπει να 
συζητήσω. Και επιβάλλεται να βρεθεί λύση, είμαστε όλοι υποχρεωμένοι γι αυτό το 
πράγμα ύστερα μάλιστα από την αποψινή εικόνα την οποία παρουσίασε  η αίθουσα 
του Δ.Σ., λύσεις οι οποίες θα εκλείψουν αυτό το φαινόμενο της διχόνοιας, της 
αντιπαράθεσης και αντιπαλότητας μεταξύ των κατοίκων του Τριποτάμου, λύσεις οι 
οποίες θα εξαφανίσουν αυτό το φαινόμενο το δυσάρεστο, διότι πρέπει να πω ότι 
ήμασταν και είμαστε υπερήφανοι ανεξαρτήτως του τι πιστεύει κανένας ότι ο 
Τριπόταμος ήταν ένα ξεχωριστό χωριό και αποτελείται από ξεχωριστούς ανθρώπους, 
οι οποίοι πρέπει να ζουν με ομόνοια και αγάπη.  

Τσιάρας: Τελικά επί της ουσίας ήθελα να ξαναθυμηθούμε γιατί βγήκε αυτός ο 
νόμος. Βγήκε ουσιαστικά για να βοηθήσει αγρότες άκληρους, οι οποίοι καταπάτησαν 
μία δημόσια έκταση προκειμένου να την καλλιεργήσουν και να την χρησιμοποιήσουν 
προς βιοπορισμό. Βέβαια γι αυτό και ο νόμος επιμένει στις προϋποθέσεις, οι οποίες 
είναι: κατοχή από το 1965, 15ετία πριν την ισχύ του νόμου, συστηματική καλλιέργεια 
της έκτασης. Εδώ τελικά ακούσαμε ακόμα και αυτές τις προϋποθέσεις  από κάποιους 
από τον Τριπόταμο αμφισβητούνται. Αρα λοιπόν πράγματι και να μην πρέπει να 
πάρουμε την απόφαση αυτή όχι για ουσιαστικούς λόγους αλλά και για τυπικούς δηλ. 
ότι πράγματι δεν υπήρχε κατοχή από το 1965 ,άρα δεν πρέπει να γίνει παραχώρηση. 
Αυτά όσον αφορά το τυπικό της υπόθεσης και κατά πόσο η απόφαση του Δ.Σ. 
στηρίζεται σε ένα εισηγητικό, το οποίο πράγματι μας λέει ότι τηρούνται όλες οι 
προϋποθέσεις και οι οποίες πιθανόν να μην τηρούνται όλες. Τώρα πάμε στο 
ουσιαστικό. Επαναλαμβάνοντας όσα ειπώθηκαν προηγουμένως, αλλά βλέποντας το 
θέμα πράγματι όπως είναι. Θεωρώ ότι κατ’ ουσίαν δεν γίνεται η οποιαδήποτε 
παραχώρηση σε οποιονδήποτε. Αν ήτανε μία απλή τυπική διαδικασία που πράγματι  
μια επιτροπή υπηρεσιακή έλεγε ότι υπάρχουν οι προϋποθέσεις, άρα παραχωρείται, 
δεν θα ερχόταν το θέμα στο Δ.Σ. Το Δ.Σ. αποφασίζει σαν πολιτικό πρόσωπο επειδή 
υπάρχει το δυνητικό της υπόθεσης δηλ. λέει τι; ότι ακόμα και να τηρούνται όλες οι 
τυπικές προϋποθέσεις, το Δ.Σ. κρίνει ότι δεν πρέπει να παραχωρηθεί μία έκταση  για 
κάποιους συγκεκριμένους λόγους. Αυτή είναι η πολιτική απόφαση, γι αυτήν κυρίως 



αντιδικούμε. Γι αυτό το λόγο άλλωστε σε άλλες περιπτώσεις  ήμασταν θετικοί γιατί 
ως πολιτικό όργανο κρίναμε ότι καλώς παραχωρούνται κάποιες εκτάσεις σε κάποιους 
και σε κάποιους άλλους ήμασταν αρνητικοί. Αυτό το νόημα έχει λοιπόν το ότι 
συζητούμε εδώ πέρα, αυτό το νόημα έχει ότι είναι τελικώς απόφαση του Δ.Σ. και όχι 
μιας επιτροπής τεχνικών το αν θα παραχωρηθεί μία έκταση ή όχι. Γιατί αν ήταν τόσο 
απλό το θέμα, δεν θα ερχόταν στο Δ.Σ και βέβαια στο ουσιαστικό της υπόθεσης, δηλ. 
στο αν πρέπει να δοθεί ή όχι. Ο πρόεδρος του Τ.Σ. Τριποτάμου είπε ότι για το τυπικό 
μέρος θα αποφανθεί η επιτροπή και καλώς το είπε γιατί δεν έχει δικαίωμα να 
αποφασίσει αυτός, αλλά ουσιαστικά λέει ότι εμείς δεν έχουμε αντίρρηση παρά μόνο  
αν υπάρχει τυπικό πρόβλημα. Αρα λοιπόν ουσιαστικά η πρώτη απόφαση του Τ.Σ. 
ήταν να παραχωρηθούν οι εκτάσεις όσον αφορά την σκοπιμότητα της παραχώρησης 
και είπε για το τυπικό δεν θα αποφανθούμε εμείς αλλά η επιτροπή. Επαναλαμβάνω  
λοιπόν ότι και εμείς εδώ επί αυτού του σκεπτικού καλούμαστε να ψηφίσουμε, το αν 
δηλ. μπορεί να παραχωρηθεί αυτή η έκταση. Το «δύναται να παραχωρηθεί» έχει 
ακριβώς αυτό το νόημα, δηλ. ότι δύναται και να μην παραχωρηθεί, γιατί το να μην 
παραχωρηθεί δεν το λέει κανένας. Ουσιαστικά αυτό που λένε όλοι γελώντας στην 
πόλη είναι: «τι μας λέτε να πάμε όποιος θέλει να κάνει μία παράνομη κατοχή, να 
βάλει δεντράκια τώρα και μετά από 10 χρόνια που θα ξανάρθει ο νόμος σε ισχύ να τα 
ζητήσουμε να τα πάρουμε;» Αυτό θα κάνει τελικά ο Δήμος; Ο Δήμος τελικά έχει 
αποφασίσει ότι θα παραχωρεί τα πάντα μόνο εάν υπάρχει το τυπικό θέμα δηλ. αν 
τυπικά είναι εντάξει αν  η επιτροπή εισηγηθεί ότι υπάρχει 15ετία πριν το 80 και αν 
υπάρχει δενδροφύτευση εμείς θα λέμε ναι σε όλα; Θα τα παραχωρούμε όλα; Θα 
ξεπουλήσουμε όλη την περιουσία του Δήμου μόνο και μόνο επειδή ίσως έχουμε αυτή 
τη στιγμή ταμειακές δυσχέρειες; Εν πάση περιπτώσει εγώ θεωρώ ότι σε αυτό πρέπει 
να απαντήσει η δημ. αρχή, ο Δήμαρχο, οι συνάδελφοι της συμπολίτευσης, οι οποίοι 
ψήφισαν υπέρ της παραχώρησης, εάν τελικά έχουν καθίσει ποτέ να αναλογισθούνε τι 
προηγούμενο δημιουργούν. Δημιουργούν ένα προηγούμενο το οποίο θεωρώ ότι δεν 
είναι σωστή κατεύθυνση. Επαναλαμβάνω ότι το πνεύμα του νόμου δεν ήταν προς 
αυτή την κατεύθυνση, το πνεύμα του νόμου δεν λέει ότι παραχωρούνται όλα σε 
όποιον έχει τις τυπικές προϋποθέσεις. Το πνεύμα του νόμου λέει ότι το Δ.Σ. 
αποφασίζει γιατί κάποια στιγμή μπορεί να πει ξέρετε ότι αυτό δεν το παραχωρούμε 
γιατί υπάρχει διεκδίκηση από τους κληρούχους  Τριποτάμου, οι οποίοι ίσως έχουν το 
δικαίωμα ίσως δεν έχουνε, θα κάνουμε κάτι άλλο, θα περιμένουμε νομοθετική 
ρύθμιση και εν πάση περιπτώσει δεν το παραχωρούμε για κάποιους λόγους. Γι αυτό 
καλούμαστε να ψηφίσουμε γι αυτό το θέμα και δεν έρχεται μία απλή παραχώρηση  
χωρίς να έρθει στο Δ.Σ. Θεωρώ λοιπόν επειδή ακριβώς το πνεύμα  του νόμου είναι 
αυτό γι αυτό πρέπει να το δούμε πραγματικά όπως είναι το πνεύμα του νόμου. Να 
κοιτάξουμε ξανά να δούμε αν πράγματι πρέπει  να παραχωρούμε τα πάντα  σε όποιον 
τα ζητά.  

Κουρουζίδης: Πραγματικά δεν θα είχα κάνει τοποθέτηση αν είχα καλυφθεί 
από τους προλαλήσαντες. Πάντοτε προσπαθώ να τα λέω σύντομα και καθαρά. 
Συμφωνώ με τον κ. Δήμαρχο που είπε ότι το Ελληνικό κράτος δεν το έλυσε. Ολοι οι 
Νομάρχες που πέρασαν για το θέμα που συζητάμε, δεν το έλυσαν είτε ήταν χουντικοί 
είτε δημοκρατικοί, είτε σοσιαλιστές. Διαφωνώ όμως ότι οι κοινοτάρχες έχουν ευθύνη. 
Εδώ πρέπει να πω ότι όλοι οι κοινοτάρχες δεν μπόρεσαν να το λύσουν γιατί δεν είχαν 
τη δυνατότητα να αποφασίζουν και να το λύσουν. Ερχεται σήμερα το θέμα στο Δ.Σ., 
το οποίο δεν πρέπει να κάνει το ίδιο λάθος που έκαναν οι κυβερνήσεις, το κράτος , οι 
νομάρχες όλοι αυτοί οι προηγούμενοι. Εδώ είναι το σημείο που πρέπει να το 
συζητήσουμε. Να μην κάνουμε και εμείς το ίδιο λάθος, γιατί είμαστε πολιτικό όργανο 
και μπορούμε με μία απόφαση που θα πάρουμε να δώσουμε λύση  σε όλους που 
δικαιούνται και όχι σε μερικούς διότι έχουν τα τυπικά και καλώς θα πρέπει να το 
πάρουν, αν πάρουμε αυτή την οδό και κακώς για τους άλλους. Ποιο είναι το σκεπτικό 
μου και το οποίο θα πρέπει όλο το Δ.Σ. να το ακολουθήσει  γι’ αυτό κάνω αυτή την 
τοποθέτηση. Να ξεκινήσουμε από μία βάση. Συμφωνούμε ή όχι ότι στο ζήτημα αυτό 



υπήρχε η αδικία που προέρχεται από το 1931 γιατί δεν έγινε διανομή και αν 
συμφωνούμε σε αυτό τότε συμφωνούμε ότι είναι δικαίωμα όλων των κληρούχων. Με 
αυτή τη σκέψη μπορούμε να δώσουμε λύση για όλους. Ολοι να φύγουμε 
μονοιασμένοι και το λέω γι αυτούς που φιλοδοξούν να μπουν υποψήφιοι. Το λέω γι 
αυτούς που αύριο δεν είναι τίποτα να κυκλοφορούν με το μέτωπο ψηλά. Να πουν: 
«έδωσα σε αυτούς που ανήκε, σε αυτούς που έπρεπε να το πάρουν» και όχι να τα 
πάρουν κάποιοι που δεν πρέπει και κάποιοι που δικαιούνται να μην μπορούν να 
πάρουν τίποτα. Το Δ.Σ., προς ενημέρωση όλων, έχει κάνει παραχωρήσεις, ήμουν 
αυτός που έβαλα το 1990 πρόβλημα στον τότε Δήμαρχο Βλαζάκη με τις 
παραχωρήσεις των 10 και 15 στρ. και πήγαμε στο 4. Είδα και αποείδα και έχω 
αγανακτήσει με όλη αυτή την διαδικασία.  Είναι άποψη προσωπική, έτσι την 
ακολούθησα και προσπαθώ να την ακολουθώ όσο μπορώ. Το σημερινό θέμα στο 
οποίο έβαλα κι εγώ υπογραφή να έρθει ως τακτικό,  περίμενα από τον πρόεδρο και 
από τον Δήμαρχο να το βάλει ως τακτικό θέμα, γιατί είχα πληροφορηθεί ίσως σωστά, 
ίσως λάθος, ότι υπήρχε μία διαφορετική θέση του τοπικού συμβουλίου, κάτι που 
μέχρι στιγμής δεν έχει απαντηθεί. Σ’ αυτή την αίθουσα  σε προηγούμενο συμβούλιο 
ακούστηκε ότι ο Δήμος λειτουργεί με ισονομία, δικαιοσύνη, διαφάνεια, λέμε την 
αλήθεια κ.λ.π.. Και ρωτώ, όταν το Δ.Σ. δίνει σε τρεις που δικαιούνται και οι άλλοι 
που δικαιούνται και δεν θα πάρουν δεν είναι αδικία για αυτούς; Είναι αυτονόητο ότι 
εγώ που θα ψηφίσω, θα αδικήσω τους άλλους που δικαιούνται. Για να μην μπω σε 
περισσότερες λεπτομέρειες, εγώ περίμενα, ως πολιτικό όργανο που είμαστε, να 
πάρουμε μία απόφαση. Έχουμε ένα πρόβλημα, πώς θα το λύσουμε;  Μπορούμε ή δεν 
μπορούμε; Και αν δεν μπορούμε εμείς  τι πρέπει να κάνουμε για να το λύσουμε και 
το χωριό να μείνει μονιασμένο; Θα κάνω μία πρόταση, γιατί έτσι πρέπει να γίνεται, 
να ανακληθεί η απόφαση όχι για να έχουν πρόβλημα οι συγκεκριμένοι που το πήραν, 
αλλά για να προσπαθήσει ο Δήμος, μετά από αυτή την πίεση μέσω όλων των 
θεσμικών οργάνων, να τροποποιηθεί όποια διάταξη χρειάζεται. Πρόκειται για 
300στρ., κάναμε επέκταση σχεδίου πόλης προς το νοσοκομείο, γιατί να μην το 
κάνουμε και να πούμε, και αν διαφωνούν  μετά από διάλογο, αν δεν υπάρχει 
συμφωνία να μην γίνει. Αλλά εγώ πιστεύω ότι θα συμφωνήσουν όλοι αυτοί  οι 
ενδιαφερόμενοι συμπολίτες μας. Ότι εμείς προσπαθούμε  όλοι να δικαιωθείτε, μπορεί 
να πάρει ένα δύο τρία χρόνια, το ζήτημα είναι  να δώσουμε λύση διότι με την  κίνηση  
που κάνουμε σήμερα δεν θα δοθεί λύση  για όλους, θα δοθεί λύση για ορισμένους. Αν 
είναι αυτός ο σκοπός μας, να δώσουμε δηλ. λύση σε κάποιους, όσους προλάβουν ή 
πρόλαβαν, προχωρούμε αυτή τη διαδικασία, εάν έχουμε την πολιτική βούληση και το 
θάρρος να το παλέψουμε, θα δικαιωθούν και μπορούν να δικαιωθούν όλοι ή αυτοί 
που δικαιούνται ως κληρούχοι.  

Δελαβερίδης: Οταν συζητούσαμε το θέμα εδώ στο Δ.Σ., επειδή προέκυψαν 
νέα στοιχεία κατά την συζήτηση, δύο φορές ζήτησα την αναβολή του θέματος. 
Βέβαια ο δήμαρχος έδωσε εντολή να μην αναβληθεί και δεν αναβλήθηκε και τις δύο 
φορές. Κατά τη γνώμη μου έπρεπε να αναβληθεί για να εξετασθούν αυτά τα νέα 
στοιχεία που προέκυψαν και αυτά τα οποία ειπώθηκαν μέσα εδώ περί διοικητικών 
αποβολών, περί μη δενδροφυτευμένων  εκτάσεων κλπ. Στη συνέχεια θα ερχόταν στην 
επιτροπή, η επιτροπή θα πήγαινε στον Τριπόταμο σίγουρα τότε, και δεν θα γινόταν 
αυτό το αλαλούμ που είδαμε σήμερα. Αν θέλετε, προνόησα στο τι θα γίνει στο Δ.Σ. ή 
καλύτερα το τι θα γίνει στο Δ.Δ. του Τριποτάμου. Όμως θα σταθώ στην τοποθέτηση 
του δημάρχου, ο οποίος έχει τη διάθεση να βοηθήσει συνεργαζόμενος με τους 4 ή 5 
πέντε πρώην κοινοτάρχες, αφού όμως κε Δήμαρχε ανακληθούν οι δύο αποφάσεις που 
πάρθηκαν για να μπορεί να γίνει συζήτηση περαιτέρω. Στο ίδιο πνεύμα, όπως 
ακούσατε,  ήταν και η τοποθέτηση του βουλευτή μας, και  αυτός το ίδιο πράγμα είπε. 
Συμφώνησε  με τον κ. Δήμαρχο. Τώρα βλέπω ο κ. Σιδηρόπουλος ίδια τοποθέτηση, ο 
κ. Κουρουζίδης, άρα λοιπόν την προηγούμενη φορά δεν το βλέπαμε έτσι, τώρα βλέπω 
ότι υπάρχει μία σκέψη  πιο  καθαρή γιατί αντιμετωπίζουμε κατάφατσα  το πρόβλημα.. 
Ακυρώνουμε τις δύο αποφάσεις και από κει πέρα προχωρούμε. Σε ό,τι αφορά την 



ουσία των παραχωρήσεων των δύο θεμάτων, νομίζω ότι εκτενέστερα τότε 
τοποθετήθηκα, είπα τις απόψεις μου, έκανα μάλιστα και αρκετές προτάσεις για 
δράσεις, για οικόπεδα, εκείνο που μου έχει διαφύγει και είναι πάρα πολύ βασικό είναι 
το εξής: Η έκταση παραχωρήθηκε,  όπως ειπώθηκε και από τον κ. δήμαρχο  και από 
τον κ. Σιδηρόπουλο, το 1931 για να δοθεί τους κατοίκους του Τριποτάμου. Δεν 
έφτασε ο κλήρος και αφέθηκε ένα υπόλοιπο, για να το χρησιμοποιήσουν ως βοσκή, 
είναι χερσολίβαδο, και δεν ξέρω ποια είναι η διαφορά της βοσκής με το χερσολίβαδο. 
Είναι ένα και το αυτό, άρα κε Δήμαρχε σαν βοσκή το θεωρείτε εσείς και δεν μπορείτε 
να το  μοιράσετε, το ίδιο πράγμα είναι και το χερσολίβαδο. Μπορεί επομένως να 
βρεθεί λύση και προς αυτή την κατεύθυνση. Σας είπαμε τότε ότι το Δ.Σ.  «δύναται» 
εσείς όμως προχωρήσατε εκεί, παρά τις αντιδράσεις, θα έλεγα της μειοψηφίας. Και 
είχαμε επιχειρήματα και μας αποκαλέσατε λασπολόγους, αυτά δεν τα ξεχνάμε. Εμείς 
θέλουμε πραγματικά να λυθεί το πρόβλημα, να συνεχίσουν οι κάτοικοι του 
Τριποτάμου να ζουν όπως ζούσαν μέχρι τώρα και όχι να έχουμε έναν δεύτερο 
εμφύλιο πόλεμο. Είπατε κε Δήμαρχε ότι δίνουμε εδώ στο δήμο Βέροιας  δημ. 
εκτάσεις. Δίναμε και πιο μπροστά και δώσαμε επί Δημαρχίας σας και καλά θα 
κάνουμε να δώσουμε και άλλες εκτάσεις, όταν έχουν τις προϋποθέσεις. Όμως στο 
Δ.Δ. Τριποτάμου και ίσως μόνο  εκεί και όχι και σε άλλα δημ. διαμερίσματα, υπάρχει 
ένα ιδιόμορφο καθεστώς. Ποιο είναι αυτό; Είναι ιδιοκτησία τους αυτή. Ιδιοκτησία 
τους είναι, αφήστε τους ίδιους να το διεκδικήσουν και εμείς θα είμαστε από πίσω 
βοηθοί  και ο κ. Σιδηρόπουλος είπε και σε κεντρικό επίπεδο θα βοηθήσουμε αλλά και 
εμείς από δω αν θέλουμε να βοηθήσουμε, μπορούμε αρκεί το Δ.Δ.Τριποτάμου να 
είναι  μία γροθιά  και όχι έτσι όπως τους είδαμε σήμερα γιατί δεν ξέρετε τι θα αύριο 
το πρωϊ  και τι αποτελέσματα θα έχουμε Κε Πρόεδρε  πολλές φορές ακούμε μέσα εδώ 
ο Δήμαρχος να ρίχνει τις ευθύνες στους δημ. συμβούλους, γιατί αυτοί ψηφίζουν. 
Όταν εμείς λέμε εμείς ψηφίζουμε γι αυτό μας παρασύρετε, λέει εσείς ψηφίζετε, 
ψηφίστε το και αυτό κάνει στην αντίπερα όχθη, έκανε τουλάχιστον, που δεν πρέπει 
να το κάνει. Εμείς τον προφυλάσσουμε, εμείς ψηφίζουμε όλοι και αν κάτι γίνει, εμείς 
θα πάμε στο δικαστήριο και όχι ο κ. Δήμαρχος. Δεν πρέπει επομένως να το λεει. Αν 
δεν μπορεί και δεν τον ακούνε οι  δημ. σύμβουλοι, τότε τι  Δήμαρχος είναι; Εδώ 
τελειώνω, όμως ήπια θέλω να ανακληθούν οι αποφάσεις και θα βοηθήσουμε προς 
πάσα κατεύθυνση και ο βουλευτής από την κεντρική εξουσία και ο Δήμαρχος από 
εδώ και εμείς από δίπλα. 

Γαβρίδης: Θα είμαι σύντομος γιατί νομικός δεν είμαι, με κάλυψε νομικά ο κ. 
Πουλασουχίδης, δηλ. συμφωνώ σε αυτά που είπε, εγώ θα πω μόνο αυτό:κε Δήμαρχε  
ό,τι είναι νόμιμο δεν σημαίνει ότι είναι και δίκαιο. Και επειδή αναφερθήκατε στην 
ιστορία τότε με την αστυνομία που δόθηκαν 60 στρ. για να κτιστεί το κτίριο, θα 
πρέπει να θυμάστε καλά και το ξέρετε ότι τότε αδικηθήκατε, νόμιμα μεν δοθήκανε, 
όχι παράνομα, όμως αδικήθηκαν ορισμένοι συμπολίτες μας. Και θα ήθελα να σας 
ρωτήσω, εσείς τι κάνατε τότε  όταν αυτοί αδικηθήκανε; Τίποτε. Δεν λέω και τώρα ότι 
παρανομήσατε, λέω όμως να βρεθεί αυτό που είπε ο κ. Σιδηρόπουλος, να βρεθεί μία 
νόμιμη και δίκαιη λύση, για να μην διχάσουμε ένα ολόκληρο χωριό. Εκτός αν δεν σας 
ενδιαφέρει ή αν δεν συγκινούν όλοι αυτοί οι άνθρωποι, που άφησαν τις δουλειές τους 
και κατεβήκανε εδώ να παρακολουθήσουνε  το αποτέλεσμα. Αυτό όμως για να γίνει 
θα πρέπει να τηρήσετε μία συμβουλή που σας είχα δώσει, αν τη θυμάστε. Ότι πριν 
έρθετε στο δημ. συμβούλιο μαζί με το αυτοκίνητό σας  να παρκάρετε και τον εγωϊσμό 
σας.  

Χιονίδης:Εγώ θα ήθελα να θέσω μερικά ερωτήματα. Τα περισσότερα τα 
έθιξαν και από την μία πλευρά και από την άλλη. Όταν ψηφίστηκε αυτός ο νόμος  δεν 
υπήρχε αναστάτωση ή όταν άρχισαν να  υποβάλλονται οι αιτήσεις. Και αφού υπήρχε 
αξίωση από τον κλήρο γιατί δεν διεκδικήθηκε μέχρι σήμερα; Όταν ήμουν μικρό παιδί 
και είχαμε δικηγόρο τον κ. Κυριακίδη, κάθε φορά έλεγε έκανα αυτό, δώστε μου 
λεφτά, και ποτέ μου δεν είδα μία απόφαση, έστω από ένα Πρωτοδικείο. Οι πέντε 
Πρόεδροι, είκοσι χρόνια, τι έχουν στα χέρια τους να μας δείξουνε; Γιατί κι εγώ και οι 



γονείς μου και οι συγγενείς μου θα θέλουν αυτά τα πράγματα. Δεν είμαστε πλούσιοι 
ούτε γιος βιομήχανου είμαι. Γιατί δεν προσκομίστηκε μία γνωμοδότηση από 
δικηγόρο, να ξέρουμε κι εμείς τι θα κάνουμε; Θα ήθελα να κάνω μία αναδρομή στο 
παρελθόν. Το 2001 συνεδριάζει ο προκάτοχός μου στο χωριό  και την απόφαση αυτή 
την υπογράφουν  δύο κύριοι, οι οποίοι ηγούνται της επιτροπής. Λέει η απόφαση να 
δωριθεί το τμήμα αυτό των 90 στρ., και καλά κάνανε και τα δώσανε για τη σχολή για 
να δημιουργηθεί κίνηση στην πόλη και οικονομικά οφέλη αλλά για τους κατοίκους 
του Τριποτάμου ή του Κομνηνίου, δεν ξέρω τι θα έχει. Λέει η τότε απόφαση, το 
τεμάχιο αυτό με αριθμό 204, σύμφωνα με την οριστική διανομή του αγροκτήματος 
Κομνηνίου, το 1936 και με απόφαση Νομάρχη Ημαθίας παραχωρήθηκε στην πρώην 
Κοινότητα Τριποτάμου και αποτελεί σήμερα  μέρος ακίνητης περιουσίας του Δήμου. 
Δηλ. το 2001 επειδή ήταν Δήμαρχος ο κ.Χασιώτης και υπουργός ο κ.Χρυσοχοϊδης, 
ήταν ακίνητη περιουσία του δήμου και σήμερα δεν είναι; Και θα ήθελα από τους 
παλιούς συναδέλφους της αντιπολίτευσης να τοποθετηθούν. Αυτό το απόσπασμα και 
το πρακτικό από το Τ.Σ. το υπογράφουν ο κ. Καρατίδης και ο κ. Τσανασίδης. Και θα 
ήθελα την άποψη του κ. Καρατίδη πώς  υπέγραψε ένα πρακτικό που έλεγε  ότι αυτό 
το κοινόχρηστο τμήμα αποτελεί μέρος της ακίνητης περιουσίας του Δήμου μας. Πώς 
τότε ήταν ακίνητη περιουσία του Δήμου και σήμερα δεν είναι; Και θέλω να μου 
απαντήσει στο εξής: Την περασμένη Πέμπτη έτυχα μάρτυρας σε ένα σπίτι φιλικό που 
πήγα το πρωϊ, ο κ.Καρατίδης είχε πάνω στο τραπέζι ένα τοπογραφικό και έφτιαχνε 
την αίτηση της ενδιαφερομένης, δηλ το πιστεύει το θέμα ή δεν το πιστεύει; Στους μεν 
λένε ότι δεν τα δικαιούνται, και σε άλλους κάνουμε τους καλούς και τους 
ετοιμάζουμε και τις αιτήσεις τους; Το Δ.Σ. τότε το φέρνει ως θέμα και λέει  δωρεάν  
παραχώρηση δημοτικής έκτασης και αποφασίζει ομόφωνα, ευχαριστεί την 
Κυβέρνηση, τον υπουργό δημόσιας Τάξης και δεν ευχαριστεί τους κατοίκους του 
Κομνηνίου. Εκείνοι τι ήταν, βιομήχανοι; Δεν ήταν στην Κοινότητα το Κομνήνιο; 
Αλλά ο κ. Καρατίδης έχει και το θάρρος και είναι εδώ. Ενώ άλλοι όχι. Θέλω να μου 
απαντήσει ο κ. Καρατίδης. 

Καρατίδης: Με βρήκε σε ένα φιλικό σπίτι και έκανα την αίτηση για αυθαίρετο 
κατεχόμενο. Αλά εγώ ενώ έκανα την αίτηση πολεμάω να έρθουν στους κληρούχους.  
Γιατί μερικοί να πάρουν επιλεκτικά και άλλοι να μην πάρουν; Επειδή έκανα 
πρόεδρος, κάθε αίτηση η οποία έρχεται στο Τ.Σ. ή στην Κοινότητα, πρέπει να 
περάσει από το δημοτικό συμβούλιο ή από το Τ.Σ. για να μας στείλει την απάντηση. 
Εμείς κάναμε οι 5 πρόεδροι μία αίτηση, μας στάλθηκε όμως ένα χαρτί, θα μπορούσε 
να περάσει από το Τ.Σ.  και  να μας στείλει την απόφαση του Τ.Σ. Ετσι δεν γίνεται η 
διαδικασία; 

Πρόεδρος: Ο πρόεδρος της κοινότητος ή του  Δ.Σ. καθορίζει την ατζέντα των 
θεμάτων που μπαίνουν στο Δ.Σ.. Δεν σημαίνει ότι όποια αίτηση έρχεται στο Δήμο 
μπαίνει σαν θέμα στο Δ.Σ.  

Καρατίδης: Εμείς γνωρίζαμε σαν πρόεδροι κοινότητας ότι οποιαδήποτε 
αίτηση έρθει, έπρεπε να περάσει από το Κοινοτικό Συμβούλιο και μετά να στείλουμε 
την απάντηση στον ενδιαφερόμενο. Σχετικά τώρα με τη σχολή. Ηταν  απόφαση την 
οποία έπαιρνε πάντοτε ο Δήμος. Το έφερε ο Σουμελίδης που ήταν πρόεδρος του Τ.Σ.  

Πρόεδρος: Κε Καρατίδη πάρθηκε στις 12-9-2001 και συμμετείχατε ο κ. 
Σουμελίδης ως πρόεδρος, ο κ. Γαβράς,ο κ. Καρατίδης και ο κ.Τσανασίδης. απουσίαζε 
ο Κοτσίδης. Σε αυτή την απόφαση παραχώρησης αναγνωρίζετε ότι αποτελεί 
δημοτική περιουσία η έκταση που παραχωρείται. Τι θεωρείτε δημοτική περιουσία; Ή 
περιουσία των κληρούχων; Αυτό ήθελε να σας πει. Αν θέλετε απαντάτε. 

Πουλασουχίδης: Προτείνω να περάσουμε κατευθείαν στην ψηφοφορία γιατί 
την απόφαση την έχετε πάρει. Γιατί δεν δίνετε καν το λόγο στον Δήμαρχο ν’ 
απαντήσει; Επί τίνος θα δευτερολογήσουμε εμείς; Επί αυτών που είπε ο κ. Καρατίδης  
ή επί αυτών που είπε ο κ.Χιονίδης; Αμα πιάσουμε εδώ ποιοι είμαστε φίλοι και ποιοι 
δεν είμαστε και τον αφήνετε εδώ να εκθέτει τι είδε σε ένα σπίτι  που πήγε. Να σας πω 
λοιπόν εγώ τι λέγαμε με τον κ. Χιονίδη μετά από το προηγούμενο Δ.Σ. Συγκρίνεται 



την παραχώρηση στο δημόσιο για να γίνει μία σχολή στη Βέροια, με την 
παραχώρηση στους καταπατητές; Εγώ κάνω μία πρόταση και δεν έχω να πω τίποτε 
άλλο. Να περάσουμε στην ψηφοφορία  γιατί μας αφήνετε εδώ να κουραζόμαστε, και 
να πείτε στο τέλος εντάξει τα είπατε ξεθυμάνατε, κάνατε το κομμάτι σας στον κόσμο, 
τώρα πάμε να το καταψηφίσουμε να τελειώνουμε; Αφού την έχετε πάρει την 
απόφαση.  Κανείς από εσάς της πλειοψηφίας δεν τοποθετείται να πει «προτείνω την 
ανάκληση». Δεν μπορούμε εμείς να την ανακαλέσουμε. Αρα δεν θέλω να 
ματαιοπονώ. Προτείνω να προχωρήσουμε κατευθείαν στην ψηφοφορία.  

Ουσουλτζόγλου: Συμφωνώ με τον κ. Πουλασουχίδη. Διότι εδώ νομίζω ότι 
κοροϊδευόμαστε. Για να πούμε τα πράγματα με το όνομά τους. Ηρθατε για να πάρετε 
μία συγκεκριμένη απόφαση. Αρα αφήσατε να γίνεται αυτή η συζήτηση για να 
εκτονωθεί η κατάσταση. Ακούσαμε και τον κ.Σιδηρόπουλο, ακούστηκαν και άλλες  
ενωτικές απόψεις, αλλά δυστυχώς Δήμαρχος δεν υπάρχει στην αίθουσα. Δεν 
απαντάει, δεν συγκλίνει  με τις ενωτικές  απόψεις, αλλά συγκλίνει με τις  «κατινιές»  
και με τις δικαστικές και γελούσε. Γελούσε γιατί ειπώθηκε κάτι τόσο σημαντικό. Σε 
αυτό το Δ.Σ. συμβαίνουν πραγματικά περίεργα πράγματα. Κε Χιονίδη αφήστε τι 
είδατε στη γειτόνισσα  και πείτε μου, πήρε απόφαση το Τ.Σ. να ανακαλέσει το Τ.Σ. 
την απόφασή του; Προσέξτε,  γιατί ξέρω πολύ καλά τι απόφαση πήρατε. Ψηφίσατε; 
Γιατί λοιπόν δεν την διαβάζετε και αυτήν την απόφαση εδώ και γιατί δεν την 
στείλατε;………………………  

Χιονίδης: Την στείλαμε κα Ουσουλτζόγλου.  
Ουσουλτζόγλου: Την στείλατε, το είπατε. Εδώ συμβαίνουν περίεργα 

πράγματα. Κάποιος άλλος πρόεδρος όταν ζήτησα τα έσοδα της πρώην κοινότητος να 
μένουνε στο χωριό του επειδή έτσι ήθελε η από κει παράταξη, ψήφισε αρνητικά για 
το χωριό του. Εδώ έχουμε το άλλο. Ο πρόεδρος από τον Τριπόταμο ψηφίζει κάτι  που 
δεν το υπερασπίζεται και δεν δέχεται να συζητηθεί στο Δ.Σ. Πέστε παραπλανήθηκα, 
πέστε έκαναν λάθος εκείνη τη  στιγμή. Σας άκουσα με προσοχή, δεν απαντήσατε. Και 
να μην πούμε τώρα αν σας εκτιμώ ή όχι. Σας εκτιμώ. Αλλά επιτέλους απαντήστε στο 
συγκεκριμένο θέμα.Οι κληρούχοι γνωρίζουν πολύ καλύτερα την κατάσταση και από 
εσάς και από εμένα. Αυτοί τη ζούν  από τους πατεράδες, από τις μανάδες κλπ. Και οι 
κατέχοντες και οι κληρούχοι. Ολοι γνωρίζουν πολύ καλά την κατάσταση από εσάς 
και από μένα. Δεν περιμένουν να τους πω εγώ πως θα χωριστεί, πως θα μοιραστεί, 
και αν πρέπει ή όχι. Ποιες είναι οι λύσεις όμως; Η ενωτική είναι η λύση. Αυτός 
πρέπει να είναι ο ρόλος μας. Και ακούστηκαν ενωτικές φωνές. Και πάλι  ακούστηκαν 
από τη δική μας πλευρά. Απαντήστε και πείτε κάτι. Αντί να απαντήσετε για να δοθεί 
μία λύση εσείς πάτε και βάζετε φυτίλια και σας καταγγέλω και συνεχίζεται να βάζετε 
φυτίλια για να πυροδοτείτε το κλίμα. Εγιναν 30 αιτήσεις, τι και αν τις συνέταξε 
οποιοσδήποτε; Αφού ξέρετε ότι γίνεται αυτό. Πού πάτε να κρυφτείτε και χαζογελάμε 
δεξιά-αριστερά; Συνεχίζετε να χωρίζετε και όχι να ενώνετε. Σταθείτε στο ύψος των 
περιστάσεων και πάρτε μία ενωτική θέση. 

Παπαστεργίου: Ολοι απευθύνθηκαν στον Δήμαρχο και του είπαν «Κάντε μία 
διαφορετική εισήγηση», έτσι ώστε να  λυθεί το πρόβλημα το οποίο υπάρχει. Αντί γι’ 
αυτό, μπαίνουμε σε μία διαδικασία δευτερολογίας χωρίς ο Δήμαρχος ν’ απαντήσει  
χωρίς να πει τίποτε. Και νομίζω ότι έχετε ευθύνη σ’ αυτό όπως επίσης έχετε ευθύνη  
που από τις 8 η ώρα μέχρι τώρα κάθονται οι άνθρωποι αυτοί εδώ όρθιοι, περιμένουν 
μία απάντηση από τον Δήμαρχο. Και η απάντηση πρέπει να είναι μία. Ανάκληση  των 
αποφάσεων της προηγούμενης συνεδρίασης, και στη συνέχεια κουβέντα για να 
βρεθεί καλύτερη λύση. Τότε θα γίνει κουβέντα.  

Καλαϊτζίδης: Σίγουρα οι κάτοικοι του Τριποτάμου γνωρίζουν όλοι την 
κατάσταση καλύτερα από τον καθένα. Η κα Ουσουλτζόγλου είναι αυτή που έκανε 
την πρόταση. Υπάρχει μία ιδιοκτησία στην ίδια περιοχή και έχει δοθεί από έναν παλιό 
πρόεδρο, ο οποίος είναι μπροστάρης όλης αυτής της κατάστασης εδώ μέσα.  

Σιδηρόπουλος: Εγώ εξέθεσα τις απόψεις μου πάνω στο θέμα. Βασικά είναι η 
εξεύρεση μια λύσης, η οποία να ικανοποιεί όλους και να μην αδικεί κανέναν. Και 



αυτό δεν το κάνω για δείξω τον καλό. Υπάρχουν λύσεις. Το θέμα έχει μακρύ δρόμο. 
Έχουμε ακόμη πολύ δρόμο. Η προσπάθειά σας κα Ουσουλτζόγλου να πλήξετε την 
δημοτική αρχή δεν θα πιάσουν. Βρήκατε την ευκαιρία να χτυπήσετε τη δημ. αρχή. 
Αυτό βλέπουμε.  

Γαβρίδης: Σε ένα τέτοιο σοβαρό θέμα κε πρόεδρε κάνουμε δευτερολογία 
χωρίς να ακούσουμε την γνώμη του Δημάρχου. Συμφωνώ με τον κ. Πουλασουχίδη 
ότι δεν άλλαξε τίποτα, που σημαίνει ότι  «στου κουφού την πόρτα όσο θέλεις 
βρόντα». Επιμένει ο Δήμαρχος με τον εγωϊσμό του, αλλά θα έπρεπε να πείτε τη 
γνώμη σας. Να σεβαστείτε τους συμπολίτες μας  που κατέβηκαν από τον Τριπόταμο. 

Δήμαρχος: Αυτό που είπατε για τον εγωισμό μου θα ίσχυε εάν συμφωνούσα  
μαζί σας. Αλλά τότε δεν θα ήμουνα εδώ στην πλειοψηφία κε Γαβρίδη, αλλά στην 
μειοψηφία. Πέρασαν οι εποχές κε Γαβρίδη που κάνατε κουμάντο έτσι γλυκανάλατα. 
Όλα καλά και στην εξουσία άλλοι. Τα κορόϊδα στην αντιπολίτευση. Πάνε αυτές οι 
εποχές, πέρασαν. Και όλα τα περί ενωτικών και συναινετικών διαδικασιών που 
ακούμε εδώ. Όλα αυτά τα προηγούμενα χρόνια, την προηγούμενη 20ετία, στο Δήμο 
που ήταν; Αλλοι ήταν στην αντιπολίτευση και οι εκτάσεις του Δήμου παραχωρούνταν 
με ή χωρίς προϋποθέσεις. Εγώ λέω με προϋποθέσεις χορηγούνταν. Δεν μπορούσε το 
Δ.Σ. να παρανομήσει, και δεν παρανόμησε. Δίνονταν οι εκτάσεις και δόθηκαν πολλές  
και καλώς δόθηκαν, γιατί σε αυτήν την πόλη ήρθαν ξεριζωμένοι, αλλά φαίνεται ότι 
κάποιοι ξεχάσανε τις ρίζες τους και τώρα μας μιλούν για ενότητα. Ηρθαν 
ξεριζωμένοι, φτωχοί άνθρωποι και έκαναν  ρόζους  να σκάψουν τις πλαγιές  του τεμ. 
2221, τα «φιλέτα» της Βεροίας και όχι του Τριποτάμου μέσα στη γούβα του 
Τριποτάμου που έγινε και «φιλέτο», ο δημοσιογράφος από την Θεσσαλονίκη και ο 
κολλητός του από δω που έστειλε την ανταπόκριση, πιο καλά φιλέτα έχει η Βέροια. 
Και στη  Βέροια δόθηκαν πάρα πολλές εκτάσεις και καλά δόθηκαν. Και καλά  έκαναν 
και τις έδωσαν οι προηγούμενοι και εμείς καλά κάνουμε σε αυτούς που τις κατέχουν 
και έχουν τις προϋποθέσεις. Και σας είπα ότι είναι γύρω στους 30 αν και σήμερα 
μέχρι αργά το μεσημέρια ήρθε η τελευταία αίτηση. Το θέμα είναι τι θα γίνει με τους 
παλιούς τους κληρούχους. Το ότι αυτοί οι συμπολίτες οι 30 που έκαναν αιτήσεις θα 
έρθουν όλοι στο Δ.Σ. δεν χρειάζεται να το συζητάμε είναι αυτονόητο. Ολες οι 
αιτήσεις που υποβλήθηκαν  θα περάσουν από την επεξεργασία της υπηρεσία του Τ.Σ.  
και του Δ.Σ. Αν έχουν τις προϋποθέσεις,  θα τις παραχωρήσουμε. Αν δεν έχουν, δεν 
θα τις παραχωρήσουμε. Ότι είναι δυνητικό, είναι δυνητικό. Δεν είναι υποχρεωτικό 
στο Δ.Σ.  να τις παραχωρήσει  τις εκτάσεις αυτές. Αν κάποια από τις εκτάσεις αυτές 
κρίνει το Δ.Σ. ότι τη θέλει για τον άλφα ή βήτα σκοπό, θα την κρατήσει και δεν θα 
την παραχωρήσει. Μπορεί να αδικηθεί κάποιος συμπολίτης μας, αλλά όλες οι 
αιτήσεις θα περάσουν από εδώ θα επεξεργαστούν και θα αποφασίσει το Δ.Σ. Δεν 
αποφασίζω εγώ για την λήψη. Δεν ψηφίζω εγώ, το λέω κάθε φορά, αλλά εγώ 
εισηγούμαι, εγώ προτείνω  να δοθούν οι εκτάσεις, τι άλλο; Το μόνο που δεν μου δίνει 
είναι το δικαίωμα να ψηφίσω. Ούτε πίσω από το δάκτυλο κρύβομαι, ούτε από 
πουθενά και κοιτώ τους συμπολίτες στα μάτια, δεν τους κοροϊδεύω. Δεν κρύβομαι, 
λέω ναι να δοθούν γιατί τις δικαιούνται, όπως τις δικαιούνται και οι Βεροιώτες, γιατί 
ο Δήμος είναι ενιαίος. Έβλεπα αλλιώς τους Τριποταμιώτες και αλλιώς τους 
Βεροιώτες. Δώσαμε στην Καλίγκα την έκταση στον κ.Γκιλιόπουλο στην ίδια 
συνεδρίαση ομόφωνα, αλλά στον Τριπόταμο δεν ψηφίσατε εσείς. Πλανώνται πλάνη 
οικτρά όσοι και μέσα στην αίθουσα αυτή  και έξω από την αίθουσα αυτή και αιρετοί 
και μη αιρετοί διανοηθούν να καταπατήσουν καινούργια έκταση.Την ευθύνη πλέον 
την έχει ο Δήμος, η δημ. αρχή. Όσοι έχουν τις προϋποθέσεις από τους συμπολίτες 
σας, δικοί σα χωριανοί είναι, φτωχοί άνθρωποι, θα τις πάρουνε. Γι αυτό διάβασα στην 
αρχή την απόφαση του Νομάρχη, με την οποία σας παραχωρήθηκαν στην τότε 
κοινότητα αυτές οι εκτάσεις. Όσοι έχουν τις προϋποθέσεις θα περάσουν οι αιτήσεις 
από εδώ και θα δοθούν. Εσείς είπατε να μη δοθούν σε κανένα και να σας μοιράσουμε 
την έκταση αυτή. Ο Δήμαρχος λέει ότι αυτοί που έχουν τις προϋποθέσεις, αυτοί οι 30 
να πάρουν τα κατεχόμενα. Οι υπόλοιποι οι παλιοί οι κληρούχοι  έχετε μία επιτροπή, η 



5μελής επιτροπή  τα 6.393 στρ.,  το χερσολίβαδο και επειδή ο κ. Δελαβερίδης  είπε 
γιατί είναι μηχανικός και το ξέρει γιατί συχνά για τις οικοδομικές άδειες ανοίγει τους 
παλιούς κτηματολογικούς πίνακες, άλλο βοσκή άλλο χερσολίβαδο. Αν έλεγε σας είπα 
βοσκή εδώ, δεν θα μπορούσαμε να το παραχωρήσουμε αν δεν συμφωνούσε το Τ.Σ. 
Τώρα και χωρίς τη γνώμη του Τ.Σ. μπορούμε να το παραχωρήσουμε. Όποιες εκτάσεις 
αν δεν είναι δασικές δεν τι ξέρω που βρίσκονται αύριο θα έρθει  η επιτροπή θα φέρει 
το δικηγόρο σας, αυτόν που 27 χρόνια αγωνίζεται και μαλώνει με τα ελληνικά 
δικαστήρια και το ελληνικό κράτος, μαζί και εγώ θα πάμε όχι στους βουλευτές του 
νομού, θα πάμε στο Υπουργείο εσωτερικών, θα πάμε στο Υπουργείο Γεωργίας, εγώ 
δίπλα σας θα είμαι, θα πάμε και στο Υπουργείο Εσωτερικών. Ο Δήμαρχος, οι 5 
πρόεδροι να κάνουμε επιτροπή, να πάμε στους βουλευτές του νομού και τους 4, να 
πάμε στον Υπουργό Εσωτερικών, στον Υπουργό Γεωργίας και να πούμε  γιατί αυτούς 
τους κληρούχους τους παλιούς του Τριποτάμου δεν τους δικαιώνετε; Έχουμε μία 
έκταση εκεί  211 στρ. να τους δώσουμε εάν δεν τους απεκατέστησε το ελληνικό 
κράτος τότε όταν ήρθαν με τα ανάλογα στρέμματα, αυτό το τεμάχιο συμφωνεί ο 
δήμος να το πάρουν όλοι οι παλιοί οι κληρούχοι και έληξε το θέμα. Μαζί σας δεν 
θέλετε να είμαι; Μπροστά εγώ να πάμε αύριο το πρωϊ στην Αθήνα. Στους βουλευτές 
τα 211 στρ. τα 400. Πόσα θέλετε; Τι άλλο θέλετε να σας πω; Όμως  θα πρέπει να 
ψηφίσει η βουλή των Ελλήνων νόμο. Να ο βουλευτής απόψε ζήτησε την συνεργασία 
μου, του την δίνω. Μαζί στον αγώνα για να σας δώσουμε όλα τα στρέμματα τα 
υπόλοιπα να τα καλλιεργήσετε, στους παλιούς κληρούχους, αλλά να ψηφιστεί νόμος. 
δεν μπορεί οι συμπολίτες οι χωριανοί σας σήμερα και προχθές και αντιπροχθές που 
χαλάσατε τις καρδιές σας, και είπατε και οι μεν και οι δε … Να βρούμε λύση και για 
το Κομνήνιο, από την άλλη μία έκταση του Τριποτάμου να δώσουμε και τα 100 στρ.  
που τους πήραμε στο Κομνήνιο. Κρίμα είναι και αυτοί άνθρωποι. Να δοθεί λύση και 
γι αυτό. Υπεύθυνα οι δημ. σύμβουλοι πρέπει να τοποθετούνται  και με επιχειρήματα 
και να κάνουν και προτάσεις. Να ανακαλέσουμε την απόφαση με το έτσι θέλω γιατί 
είσαι δήμαρχε εγωϊστής, δεν είναι προτάσεις αυτές που μπορεί ούτε την κατάσταση  
να εκτονώσουν ούτε τους χωριανούς του Τριποτάμου να ενώσουν. Χαίρονται μερικοί 
που υπάρχει αυτή η κατάσταση. Δεν χαίρομαι και στεναχωριέμαι γιατί δεν έτυχε να 
είμαι από τζάκι, από χωριό είμαι και ξέρω τι έγινε με τις εκτάσεις σε όλα τα χωριά 
της Ελλάδας.  

Τσανασίδης: Εκείνο που ήθελα να πω είναι ότι πριν από ένα μήνα σ’ ένα 
δικαστήριο και  είχατε μία βεβαίωση από τον πρόεδρο της κοινότητας Τριποτάμου 
και έλεγε ότι το κτήμα αυτό καλλιεργείται επί 30 χρόνια. Ηταν του Λ. Κακουλίδη. 
Μπορούν να μας πουν αυτοί εδώ οι κάτοικοι εάν το χωράφι αυτό καλλιεργούνταν επί 
τριάντα χρονιά; Στο δικαστήριο  είχες αυτή την βεβαίωση που την πήρες από τον 
πρόεδρο  και έδειχνε ότι επί τριάντα χρόνια καλλιεργείται. Ναι ή όχι; Υποβάλλανε 
αιτήσεις και πόσες είναι αυτές;  
 Πρόεδρος: Τριάντα. 

Ουσουλτζόγλου: Μετά την καταλυτική αναφορά του κ. Τσανασίδη, δεν ξέρω 
κε πρόεδρε γιατί ακόμη συνεχίζετε να κάθεστε εκεί που κάθεστε.  

Πρόεδρος:Θα σας απαντήσω όταν έρθει η ώρα. 
Ουσουλτζόγλου:Και το λέω αυτό γιατί ακόμη για μία φορά και διαρκώς 

μπλέκεται τα επαγγελματικά, τα προσωπικά, με τα δημοτικά κε πρόεδρε, δεν 
μπορείτε να κρατήσετε προφανώς την διαδικασία. Δεν είναι κατάσταση αυτή που 
δημιουργήσατε. Εδώ υπάρχει σύρραξη.  

Πρόεδρος: Εδώ ο καθένας λέει τις απόψεις του. Αν έχετε υπομονή να 
ακούσετε χωρίς θόρυβο μείνετε. Αλλιώς αποχωρήστε. Ο νόμος όταν ανακοινώνεται, 
ανακοινώνεται για όλους. 

Ουσουλτζόγλου: Δεν θα πω τίποτε άλλο. Είχε μία μοναδική ευκαιρία ο 
Δήμαρχος να συμμαζέψει το κλίμα, αλλά με ειρωνείες δεν λύνονται τα προβλήματα, 
γιατί θα σας ειρωνευτεί το μέλλον. Προσέξτε. Θα ζητήσω ονομαστική ψηφοφορία.  



Παπαστεργίου: Νομίζω κε πρόεδρε ότι κλείνετε τα αυτιά σας. Ότι δεν βλέπετε 
τι ακριβώς γίνεται μπροστά σας.  Δεν ακούτε τις καταγγελίες. Ακούσατε τι είπανε κε 
πρόεδρε. Ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι γνώριζαν και δεν γνώριζε ολόκληρο το χωριό για 
να κάνει τις αιτήσεις; Αυτό σημαίνει ότι όλη η διαδικασία είναι μεμπτή. Όταν το ίδιο 
το χωριό δεν πληροφορείται τι ακριβώς συμβαίνει.  

Σιδηρόπουλος: Σας δηλώνω ότι η ψήφος μου θα είναι λευκή.  
Κουρουζίδης. Ειχα κάνει μία πρόταση στην πρωτομιλία μου.  
Πρόεδρος: Ο καθένας θα ψηφίσει σύμφωνα με το μυαλό που έχει. Δεν 

ψηφίζουμε εδώ μέσα υπό απειλές. 
Κουρουζίδης:Νομίζω ότι συμφωνεί κατά κάποιο ποσοστό και ο Δήμαρχος. 

Δεν έχουμε στόχο να κόψουμε κανένα. Να αγωνιστούμε όλοι μαζί με την 
προϋπόθεση ότι δεν μπορούμε συγχρόνως να κάνουμε τη διανομή, να δώσουμε σε 
κάποιους και μετά να διεκδικήσουμε και να ρίξουμε το μπαλάκι αλλού. ΄Η όλοι  
νικητές ή όλοι ηττημένοι. ΄Η θα αγωνιστούμε για όλους  ή για κανένα. Το δίκαιο 
είναι για όλους. Δεν πιστεύω ότι δεν θέλετε να δώσετε αλλά στη συγκεκριμένη 
περιπτώσει θα πρέπει να το ξεχωρίσουμε. Παλεύουμε με όλα τα κόμματα.  

Γαβρίδης: Εκτός από εγωϊστής ο Δήμαρχος είναι υποκριτής και είρωνας. Όταν 
μας λέτε να γίνει επιτροπή μαζί και σεις να βοηθήσετε και όλοι οι φορείς και να 
κατεβούμε στην Αθήνα και παράλληλα να μοιράζονται κάποια οικόπεδα τα οποία 
είναι πάνω από το Πανόραμα, όταν θα βγει αυτή η απόφαση και μείνουνε, επειδή 
ξέρω από Τριπόταμο, πάνω ψηλά ορισμένα οικόπεδα  και τους πούμε πάρτε εκεί πέρα 
5 οικόπεδα, είναι σαν  να παίρνω  εγώ 500μ στο Πανόραμα και σας δίνω εσάς 5 στρ. 
στις εργατικές κατοικίες. Μας έχει γραμμένους ο Δήμαρχος.  Δεν είναι ειρωνεία αυτό 
που είπε προηγούνα ο δήμαρχος ότι καλώς θα δώσουμε αυτά που είναι εκεί, και μετά 
όταν δικαιωθούν δικαστικά να καλέσουμε όλους τους κατοίκους του Τριποτάμου  και 
να τους πούμε περισσέψανε τόσα σε άλλες περιοχές τα οποία έχουνε μηδαμινή αξία 
πάρτε από τόσα στρέμματα. Να ξεκινήσουμε  από την αρχή όλοι μαζί με τους 
βουλευτές  και αν μετά δικαιωθούν να μοιραστούν εξίσου σε όλους.  

Γαβράς: Εχω κάνει 19 χρόνια ως αντιπρόεδρος στον Τριπόταμο. Ήταν  το 
μεγαλύτερο πρόβλημά μας αυτή η περιοχή. Στο χωριό μας οικόπεδα δόθηκαν, πέντε 
σπίτια είναι κτισμένα σε οικόπεδο 690 τ.μ. Έρχεται ο νόμος και μπορείτε να γίνετε 
μάγκες, να βρεθεί μία μεσαία λύση. Ρώτησα κάποιους συμβούλους και δεν ξέρουν 
την περιοχή και βλέπω τώρα ότι υπάρχει μία λύση. Ο νόμος λέει ότι το συμβούλιο 
δύναται να παραχωρεί. Και εμείς γιατί δεν τα δίνουμε;   

Ουσουλτζόγλου: Ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
Πρόεδρος: Το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται δεκτό, η 

γραμματέας θα εκφωνεί ένα – ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα 
ψηφίζετε ονομαστικώς υπέρ ή κατά της πρότασής σας για ανάκληση των αριθ. 681 & 
681/2005 αποφάσεων δημ. συμβουλίου. Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική 
ψηφοφορία. 

Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 
δήλωναν την παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω 
πρόταση. ΄Ετσι: 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 12 σύμβουλοι: 
Α. Γκαμπέσης, Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Δ. 
Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, 
Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Χ. Τζήκα – 
Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. 
Χιονίδης. 
 Οι σύμβουλοι Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος αποχώρησαν πριν την 
ψηφοφορία. 



 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 28-11-2005 αίτηση των δημοτικών συμβούλων Χ. Ουσουλτζόγλου – 
Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδη, Μ. Γαβρίδη, Δ. Δάσκαλου,  Α. Δελαβερίδη, Γ. 
Μιχαηλίδη, Σ. Μηλιόπουλου, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδη, Α. Τσιάρα, Η. 
Σοφιανίδη. 
2- Τις αριθ. 681 & 682 προγενέστερες αποφάσεις του, με τις οποίες εγκρίθηκαν οι 
παραχωρήσεις κοινόχρηστων δημοτικών εκτάσεων στους Ειρήνη Ιακωβίδου και 
Θεόδωρο Μιχαηλίδη αντίστοιχα. 
3.- Τις προτάσεις και απόψεις του Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αυτές αναπτύχθηκαν κατά της συζήτηση του θέματος.  
4.- Το αποτέλεσμα της ονομαστικής ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Απορρίπτει το από 28-11-2005 αίτημα των δημοτικών συμβούλων Χ. 
Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδη, Μ. Γαβρίδη, Δ. Δάσκαλου,  Α. 
Δελαβερίδη, Γ. Μιχαηλίδη, Σ. Μηλιόπουλου, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδη, 
Α. Τσιάρα, Η. Σοφιανίδη και εγκρίνει τη μη ανάκληση των αριθ. 681 & 682/2005 
αποφάσεων δημοτικού συμβουλίου Βέροιας. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  778 / 2005 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-12-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 


